
Voľby 2022 POZVÁNKY

ŽIVOT V SLÁDKOVIČOVE
informačný spravodaj

XXX. ročník č. 5/2022 vydáva mesto Sládkovičovo

27.10.2022 o 18.00 h od ZŠ K. Kuffnera  
k Inovatechu 
Lampiónový sprievod
29.10.2022 od 7.00 h do 20.00 h 
Voľby do orgánov samosprávy 
obcí 
Voľby do orgánov 
samosprávnych krajov
1. a 2.11.2022 o 10.00 h a o 15.00 h v 
mestskom rozhlase - rozhlasová relácia  
k Pamiatke zosnulých
14.11. - 31.12.2022 v Inovatechu 
SuzanneArt - výstava 3D diel 

19.11.2022 o 18.00 h v jedálni VŠ 
Danubius 
Rodičovský ples 
ZŠ s MŠ K. Kuffnera 
Vstupné: 30 € 
Predaj vstupeniek na recepcii Inovatechu

25.11.2022 o 18.00 h v Inovatechu 
Perinbaba - rozprávkový muzikál 
Vstupné: dospelí 14 €, deti 10 € 
Predaj vstupeniek na recepcii Inovatechu 
a cez Maxiticket

26.11.2022 o 18.00 h v Inovatechu 
Divadlo Thália - Parasztopera 
(Sedliacka opera) 
Vstupné: 15 € 
Predaj vstupeniek na recepcii Inovatechu

3.12.2022 pred Inovatechom 
  9.00 h - 20.00 h - Vianočné trhy 
10.00 h - 12.00 h - Mikulášsky vláčik   
                                  vozenie detí po meste 
16.00 h - Stretnutie s Mikulášom 
17.00 h - rozsvietenie vianočného  
                stromčeka, hudobná produkcia  
               - Duo Cyprián a Mária

Dňa 29.10.2022 sa konajú voľby do 
orgánov samosprávy obcí. Mestská vo-
lebná komisia pre komunálne voľby zare-
gistrovala troch kandidátov na primátora 
mesta a 28 kandidátov na poslancov mest-
ského zastupiteľstva. Súčasný primátor 
má 30 dní na to, aby zvolal ustanovujúce 
zasadnutie MZ. Po sľube novozvoleného 
primátora a poslancov MZ sa začína vo-
lebné obdobie 2022-2026.

Novozvolený primátor to nebude mať 
ľahké. V tomto ťažkom období ho okrem 
riadenia mesta čaká dokončenie rozpra-
covaných projektov, na ktoré sme dostali 
finančné prostriedky z EÚ a SR. Mal by 
riadiť vypracovanie a následnú realizáciu 
nových investičných zámerov na rozvoj 
mesta. Novozvolení poslanci mestského 
zastupiteľstva by mu mali byť nápomoc-
ní, aktívne sa zapájať do práce mestského 
zastupiteľstva, a svojimi rozhodnutiami 
napomáhať ďalšiemu rozvoju mesta. 

Hodnotenie volebného obdobia 2018–2022

Prežili sme veľmi ťažké obdobie. Pan-
démia Covid – 19, vojnový konflikt na 
Ukrajine a s tým súvisiaca vysoká inflá-
cia. Zvýšili sa nielen životné náklady, ale 
aj ceny stavebných materiálov a energií. 
Toto zvýšenie cien ohrozilo aj naše pro-
jekty. K tomu musíme pripočítať nečin-
nosť úradov pracujúcich s eurofondmi. 
Úrady počas pandémie pracovali v režime 
home office a následne komunikovali len 
veľmi pomaly. Post ante kontrola verejné-
ho obstarávania (VO) na Slovensku trvá 
4 - 5 mesiacov. Keď k tomu pripočítame aj 
čas potrebný na samotné VO, dostaneme 
sa na 8-9 mesiacov. Počas tohto obdobia 
sa zvýšili ceny stavebných prác, a víťazný 
uchádzač odstúpil od zámeru realizovať 
zákazku. To je prípad projektov Materskej 
školy a Prestupného bývania. Z toho dô-
vodu sme pri obidvoch zákazkách muse-
li opakovať VO. Pri opakovanom VO sa 
zvýšila cena zákazky.

Poďakovanie!

V päťkrát zvolenom volebnom ob-
dobí som bol 20 rokov primátorom náš-
ho mesta. V tomto období sme urobili 
viac ako 250 projektov, a získali sme 
viac ako 30 miliónov eur z nenávrat-
ných finančných fondov EÚ a SR. Ne-
bolo to ľahké, ale našťastie sa vždy na-
šli ľudia, ktorí mi pomáhali. 

Touto cestou by som im chcel poďa-
kovať za ich pomoc, pracovitosť a tr-
pezlivosť. 

Ďakujem taktiež voličom nášho 
mesta, že mi verili, a dali mi šancu pra-
covať v prospech mesta. 

V roku 2002 som kandidoval prvýkrát 
s jedným zámerom - dokončiť 26 rokov 
rozostavaný kultúrny dom. Je to budova 
súčasného technologického inkubátora. 
Dovoľte mi spomenúť pár väčších pro-
jektov, ktoré sme za ten čas realizovali 
- získanie nenávratných finančných pro-
striedkov na Rekonštrukciu ZŠ na Škol-
skej ulici, na Regeneráciu centra mesta, 
na Rekonštrukciu budovy Polikliniky, na 
vybudovanie Kongresového centra Ter-
málneho kúpaliska Vincov les, na Re-
konštrukciu bazénov TK Vincov les, na 
Technológiu filtrácie bazénovej vody TK 
Vincov les, na Stroje recyklácie betóno-
vého odpadu, na Dobudovanie splaškovej 
kanalizácie a ČOV. Mesto získalo v roku 
2016 finančné prostriedky a zabezpečilo 
Rekonštrukciu prístupovej cesty od kru-
hového objazdu Sládkovičovo – Veľké 
Úľany až k spoločnosti Bekaert. Súčasťou 
tohto projektu bolo aj vybudovanie nové-
ho mostu cez Stoličný pozemok.

V rokoch 2016-2017 sme úspešne spo-
lupracovali so Slovenskou správou ciest 
na stavbe „Rekonštrukcia betónových 
ciest I a II. triedy“ – Sládkovičovo. Vďa-
ka tejto investícii, ktorá bola realizovaná 
z finančných prostriedkov EÚ, máme zre-
konštruované štátne cesty Senec – Sládko-
vičovo a Sládkovičovo - Galanta. Rekon-
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Projekty realizované z vlastných pro-
striedkov v období 2018 -2022:

• Rekonštrukcia chodníkov, spevnené 
plochy 339 587 eur.

• Rekonštrukcia ciest 476 508 eur.
• Stavebné úpravy Richterová – ZŠ SP 

s VJM 49 549 eur.
• Prístavba ZŠ na Školskej ulici 
    291 616 eur.
• Skatepark pri ZŠ na Školskej ulici 
    78 100 eur.
• Dom smútku, oprava strechy 41 505 eur.
• Dom smútku oprava fasády, obnova ex-

terieru 16 750 eur.
• Vybavenie školskej kuchyne a výdajní 

jedla, prístavby spoj. ZŠ 32 742 eur.
• Futbalový klub - dobudovanie futbalo-

vej infraštruktúry 10 000 eur.
• Detské ihriská a športoviská 26 272 eur.
• Rekonštrukcia tribúny TJ FK Slavoj 
    39 002 eur.
• Inovatech, oprava strechy 62 500 eur.
• Vybudovanie bezdrôtovej siete miestne-

ho rozhlasu 45 108 eur.

Projekty realizované z vlastných zdro-
jov, v období 2018 – 2022 spolu: 
1 509 239 eur

Ing. Anton Szabó
primátor mesta

MESTO INFORMUJE

Voľby 2022

Prehľad projektov na získanie NFP za volebné obdobie 2018 – 2022

štrukcia sa týkala nielen výmeny cestného 
telesa, bola vybudovaná aj protihluková 
stena, ako aj kruhové objazdy na križovat-
kách Sládkovičovo - Veľké Úľany, Slád-
kovičovo - Pusté Úľany, Sládkovičovo 
- Malá Mača.

Mesto Sládkovičovo predtým nemalo 
komerčné pôžičky. Mali sme len úver zo 
Štátneho fondu rozvoja bývania na vý-
stavbu nájomných bytov. Pri zostavovaní 
rozpočtu sme uplatňovali zásadu, že je po-
trebné míňať len toľko, koľko sme mali. 
Pri jednotlivých investíciách skúmame, 
aký vplyv budú mať na príjmy mesta. Ria-
dili sme sa vždy zásadou „nedá sa urobiť 
všetko naraz, ale postupne áno.“ V tomto 
volebnom období sme na základe rozhod-
nutia MZ tento prístup zmenili, a poslan-
ci odsúhlasili prijatie úveru vo výške 2x 

300 tisíc eur a 1x  úver vo výške 75 ti-
síc eur. Z týchto úverov bola realizovaná 
Prístavba ZŠ v areáli ZŠ na Školskej ulici 
vo výške 291 616 eur. Ostatné finančné 
prostriedky boli použité na navýšenie zák-
ladného imania spoločnosti TK Vincov les 
s.r.o. Z prvého úveru vo výške 300 tisíc 
eur ostala na splácanie len čiastka 75 tisíc 
eur, ktorá bude zaplatená v prvom kvartáli 
roku 2023.

Propaganda a Propagandisti
 

Propagandista veľa rozpráva, má veľ-
kú fantáziu, dokáže vymýšľať a šíriť sprá-
vy (hoaxy), ktoré so skutočnosťou nemajú 
nič spoločné. Propagandisti majú svojich 
vojakov a svoje obecenstvo. Vojaci pomá-
hajú pri šírení správ. Obecenstvo už čaká 
na nové správy, a keď dostane to, čo chce, 

spokojne vyhlási “ a zase som mal prav-
du”, pričom pravda ho vôbec nezaujíma. 
O propagande sa neoplatí písať, počúvate 
to každý deň, a kto tomu chce veriť, ten 
aj uverí. 

V budúcnosti to ľahšie určite nebu-
de. Len odborne a spolu môžeme riešiť 
náročné úlohy. Preto voľte primátora, 
ktorý bude schopný dokončiť zahájené 
projekty a realizovať nové projekty. Voľte 
poslancov, ktorí budú schopní pokračovať 
v rozvoji mesta. Potrebujeme ľudí, ktorí 
sú schopní spolupodieľať sa na náročnej 
práci miestnej samosprávy. K tomu želám 
všetkým veľa síl, zdravia a chladnú hlavu.

Ing. Anton Szabó
primátor mesta

Úspešné projekty:

• Rekonštrukcia a rozšírenie MŠ na ulici 
Janka Kráľa 346 870 eur.

• Rekonštrukcia MŠ s vyučovacím jazy-
kom maďarským na Abrahámskej ulici 
71 374 eur.

• Zateplenie obvodového plášťa, výmena 
okien a dverí pre MŠ J. Kráľa v Sládko-
vičove 170 000 eur.

• Centrum integrovanej zdravotnej sta-
rostlivosti v meste Sládkovičovo 

    787 234 eur.
• Rekonštrukcia vnútrobloku sídliska 
    J. Dalloša v meste Sládkovičovo 
    505 669 eur.
• Kanalizácia a ČOV, Sládkovičovo, 

Nový Dvor 117 503 eur.
• Vodozádržné opatrenia v meste Sládko-

vičovo 112 066 eur.
• Mesto Sládkovičovo – Využitie geo-

termálnej energie s použitím tepelného 
čerpadla 371 583 eur.

• Využitie geotermálnej energie s použi-
tím tepelného čerpadla - 18 tr. ZŠ Slád-
kovičovo 1 195 981 eur.

• Wifi pre Teba 15 000 eur.
• Výstavba cyklistických trás v Sládkovi-

čove 517 014 eur.
• Rozšírenie kapacity MŠ Fučíkova vý-

stavbou nového objektu 616 023 eur.
• Rekonštrukcia bytového domu pre po-

treby projektu prestupného bývania 
• v meste Sládkovičovo 319 086 eur.
• Vodozádržné opatrenia, chodníky 

v Mestskom parku v Sládkovičovo 
201 437 eur

• Nafukovacia hala 272 299 eur.

Spolu: 5 619 139 eur

Doteraz nevyhodnotené projekty:

• Zvýšenie miery zhodnocovania odpa-
dov v meste Sládkovičovo 354 353 eur.

• Na večnú pamäť, Kuffnerovi na Morave 
a na Slovensku 456 708 eur.

Spolu: 811 061 eur

Neúspešné projekty:

• Výmena zastaraných spaľovacích zaria-
dení vo verejných budovách v Sládko-
vičove 178 057 eur (rok 2019).

• Podpora triedeného zberu odpadov 
   v meste Sládkovičovo 522 750 eur 
   (rok 2018).
• Zlepšenie stavu ovzdušia v meste Slád-

kovičovo 152 000 eur (rok 2019 a 2020).
• Ekologické informačné aktivity pre roz-

voj separovaného zberu 79 766 eur 
   (rok 2018).
• Smart plán mesta Sládkovičovo 
    486 707 eur (rok 2021).

Spolu: 1 419 280 eur

Projekty vypracované pred rokom 2018 
a dokončené v tomto volebnom období:

• Zriadenie odborných učební v Spojenej 
škole, Školská 1087, Sládkovičovo 

   77 899 eur.

Projekty NFP v období 2018-2022 spo-
lu:  7 927 379 eur
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36. mimoriadne zasadnutie MZ v Sládkovičove 
zo dňa 27.06.2022

Peňažný príspevok pre 
seniorov

37. mimoriadne zasadnutie MZ v Sládkovičove 
zo dňa 21.09.2022

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

• Program rokovania.
• Zriadenie vecných bremien medzi 

Mestom Sládkovičovo a Západosloven-

skou distribučnou, a.s. in personam na 
dobu neurčitú a bezodplatne.

Celé znenie zápisnice je uverejnené na 
www.sladkovicovo.sk.

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

• Program zasadnutia.
• Dodatok č.1/2022 k VZN 

č. 96/2016o používaní pyrotechnic- 
   kých výrobkov na zábavné účely.
• Dodatok č. 3/2022 k VZN č.103/2019 

o určení výšky príspevku na čiastoč-
nú úhradu nákladov v školách a škol-
ských zariadeniach v zriaďovateľskej 
pôsobnosti mesta Sládkovičovo.

• 4. úpravu rozpočtu mesta Sládkovičo-
vo v roku 2022 – zvýšenie príjmovej a 
výdavkovej časti rozpočtu o 185 394 
eur. 

• Odpredaj časti pozemku manželom 
Ferdinandovi V. a Anne V. za kúpnu 
cenu 20 €/m2 ako prípad hodný oso-
bitného zreteľa

• Odpredaj časti pozemku manželom 
Deziderovi N. a Drahomíre N. za kúp-
nu cenu 20 €/m2 ako prípad hodný 
osobitného zreteľa

• Prenájom časti priestoru Detského 
centra Hrajkovo v budove TI Inova-
tech pre Tomáša Sz. na dobu 1 roka vo 
výške 70 €/mesiac.

• Spolufinancovanie projektu „Viacúče-
lová športová hala v meste Sládkovi-
čovo“ vo výške 275 592,07 eur.

• Zmenu časti textu uznesenia č. 336/
MZ- 2022 zo dňa 09.02.2022  tak, že 
uvedená výška spolufinancovania pro-
jektu sa zvyšuje z pôvodne schválenej 
sumy 181 866,23 eur na 275 592,07 
eur.

• Zrušenie uznesení č. 133/MZ –2019 
zo dňa 04.12.2019 a  č. 337/MZ-2022 
zo dňa 09.02.2022.

• Spolufinancovanie projektu “Rozšíre-
nie kapacity MŠ Fučíkova výstavbou 
nového objektu” vo výške 501 061,26 
eur.

• Zaradenie časti parcely č. 2211/1, ve-
denej na LV č. 4231 do lokality V. c. na 
základe žiadosti Dominiky R. o zmenu 
Územného plánu mesta Sládkovičovo.

• Správu o výchovno – vzdelávacej čin-
nosti, jej výsledkoch a podmienkach 
škôl a školských zariadení za škol-
ský rok 2021/2022 za Spojenú školu, 
Školská 1087, Sládkovičovo.

• Správu o výchovno – vzdelávacej čin-
nosti, jej výsledkoch a podmienkach 
škôl a školských zariadení za školský 
rok 2021/2022 za Základnú školu s 
materskou školou Sándora Petőfiho s 
VJM

• Zmluvy o zriadení vecných bremien, 
uzatvorené medzi  Mestom Sládkovi-
čovo a  Západoslovenskou distribuč-
nou, a.s. 

• Zriadenie  vecného bremena   medzi  
Mestom Sládkovičovo a OC Sládkovi-
čovo s. r. o. na dobu neurčitú a bezod-
platne.

Mestské zastupiteľstvo neschválilo:

• Spolufinancovanie projektu „Rekon-
štrukcia bytového domu pre potreby 
projektu prestupného bývania v mesto 
Sládkovičovo“ vo výške 209 732,96 
eur. 

Mestské zastupiteľstvo vzalo na vedo-
mie:

• Kontrolu plnenia uznesení z 35. a 36. 
zasadnutia MZ, vykonanú hlavným 
kontrolórom mesta.

Zápisnica zo zasadnutia je uverejnená 
na www.sladkovicovo.sk.

Mesto Sládkovičovo má aj v tomto 
roku prichystané peňažné príspevky pre 
všetkých, ktorí v roku 2022 dovŕšia 70 ro-
kov svojho života a starších. 

Peňažné príspevky sa budú vyplácať 
od 21. do 25. novembra 2022 v pokladni 
mestského úradu občanom s minimálne 
2-ročným  trvalým pobytom v Sládkovi-
čove. 

Je potrebné preukázať sa občianskym 
preukazom. Kto si zo zdravotných dôvo-
dov nemôže prevziať peniaze, môže tak 
urobiť ním poverená osoba. Aj v tom prí-
pade je potrebný občiansky preukaz dô-
chodcu.

Mgr. Silvia Michaleková
referentka sociálnych vecí

Náš svet sa začal životom, prácou na-
šich otcov, starých otcov, mám, starých 
mám i našich prastarých rodičov. Vybu-
dovali súčasnosť, v ktorej môže naša ge-
nerácia položiť základy budúcnosti ďal-
šej generácie. K našej každodennej práci 
nám dodáva silu, vieru a odvahu život 
našich predkov. 

Október je mesiac úcty k starším, 
ktorý nám pripomína ako si uctiť starších 
ľudí. Pri tejto príležitosti pozdravujeme 
všetkých tých, ktorí majú za sebou dlhý, 
činmi naplnený život. Myslíme na nich s 
láskou, nielen v tomto mesiaci, ale počas 
celého roka, veď svojou láskou, múd-
rosťou stoja vždy pri nás. 

Skúsenosťami svojho veku vedia veci 
dať na to správne miesto, vedia, čo je 
dobré a čo sa môže odovzdať ďalej, ale 
vedia i to, čomu sa má ďalšia generácia 
vyhnúť. Je našou úlohou umožniť im žiť 
dôstojný život, byť im oporou v rokoch 
zaslúženého oddychu. Treba ich chrániť, 
pomáhať im, aby po rokoch ťažkej prá-
ce mohli žiť krásny, pokojný život. Aby 
cítili, že ich nenecháme samých, že sú 
dôležitou súčasťou nášho života. Úsmev 
a starostlivosť našich rodičov a starých 
rodičov vyžaruje obrovskú silu smerom 
k nám, ich vytrvalosť, láska je pre nás 
obrovským podkladom.

Prajeme všetkým našim seniorom 
pevné zdravie, úsmev na tvári a radosť 
zo života!

Mgr. Silvia Michaleková
referentka sociálnych vecí                                 

Úcta k starším

Výzva na zaplatenie nedoplatkov

Mesto Sládkovičovo vyzýva  všet-
kých daňovníkov, ktorí doposiaľ neuhra-
dili miestne dane - daň z nehnuteľností, 
daň za psa, daň za ubytovanie a miestny 
poplatok  za komunálne odpady a drob-
né stavebné odpady za rok 2022, prípad-
ne za minulé roky, aby si túto povinnosť 

splnili najneskôr do 1. novembra 2022. 
Po tomto termíne bude mesto vymáhať 
tieto nedoplatky prostredníctvom exe-
kúcie.

Gabriela Brunnerová
oddelenie daní
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V septembri sme otvorili školské brány

Koniec letných prázdnin znamenal 
v ZŠ s MŠ K. Kuffnera a ZUŠ väčšie 
pracovné nasadenie nielen  pre všetkých 
učiteľov a vychovávateľky, ale aj pre pre-
vádzkových zamestnancov.Všetci sa zod-
povedne pripravovali na začiatok nového 
školského roka 2022- 2023. Ten bol sláv-
nostne otvorený 5.septembra na školskom 
dvore. Úvodný príhovor mala riaditeľka 
školy  Slávka Kramárová, ktorá privítala 
všetkých prítomných, osobitne najmen-
ších žiačikov- prváčikov.  Sme veľmi radi, 
že tri triedy prváčikov sa konečne môžu 
učiť už v novej vyzdobenej prístavbe ved-
ľajšej budovy školy. Touto cestou ďaku-
jeme Mestu Sládkovičovo za financovanie 

tejto štvortriednej prístavby. V spolupráci 
s mestom sa nám podarilo zabezpečiť pre 
deti moderné vybavenie a didaktickú tech-
niku. Vďaka prístavbe môže konečne byť 
všetkých päť oddelení školského klubu 
detí sústredených na jednom mieste.

Po privítaní riaditeľkou školy sa pri-
hovoril žiakom, rodičom a zamestnancom 
primátor Mesta Sládkovičovo Ing. Anton 
Szabó,  ktorý prišiel v sprievode prednos-
tu Ing. Gábora Krommera a vedúcej orga-
nizačného oddelenia Ing. Márie Gubínio-
vej. Primátor vo svojom príhovore poprial 
žiakom a zamestnancov veľa pracovných 
úspechov a zároveň sa poďakoval  za do-
terajšie výsledky a napredovanie školy.

V novom školskom roku prekročilo 
brány materských škôl 146 detí, základ-
nú školu navštevuje 365 žiakov, z toho 24 
detí z Ukrajiny, do základnej umeleckej 
školy je prihlásených 467 žiakov zo sied-
mich elokovaných pracovísk: ZUŠ Slád-
kovičovo, ZŠ  PustéÚľany, ZŠ Jelka, ZŠ 
Tomašíkovo, KD Veľké Úľany, ZŠ Vino-
hrady nad Váhom a ZŠ Horné Saliby.

Našou snahou je pomáhať všetkým 
deťom bez rozdielu, preto sme zriadili 
Školský podporný tím, v ktorom pracu-
je  školský psychológ, sociálny pedagóg, 
výchovný a kariérový poradca, asistenti 
pedagóga, školský digitálny koordinátor 
a koordinátor prevencie.

Všetci máme za sebou náročné obdo-
bie spojené s Covidom, s mnohými ne-
poznanými vecami. V súčasnosti patríme 
k zeleným okresom, nevieme odhadnúť, 
čo nás čaká v ďalšom období. Som však 
presvedčená, že sa vieme popasovať s rôz-
nymi výzvami, o čom sme sa mohli neraz 
presvedčiť.

Všetkým pedagógom, rodičom, de-
ťom  a priateľom školy prajem najmä veľa 
zdravia, aby vkročili do nového školského 
roka s dobrou náladou a pozitívnou ener-
giou. Držme si palce, aby sme prichádza-
júce obdobie zvládli.

Slávka Kramárová

Zhodnotenie letnej sezóny

Termálne kúpalisko Vincov les otvo-
rilo letnú sezónu v piatok 17. júna 2022. 
Posledné roky sme svedkami skorého leta, 
kde sú teploty od polovice júna vhodné na 
kúpanie a tento rok nebol výnimkou. Dni 
v júni boli návštevnosťou zaujímavé a po-
mohli tu aj slnečné víkendy. Kúpalisko sa 
tešilo nadpriemernej návštevnosti, ktorá 
sa potvrdila aj počas hlavnej sezóny (júl 
a august). Rovnako, ako skorý štart leta, 
nás tento rok neprekvapil ani jeho skorší 
koniec, ktorý nastal v druhej polovici au-
gusta, kedy návštevnosť odrážalo počasie 
a to nižšie priemerné teploty ako aj daž-
divé dni. Kúpalisko svoju letnú sezónu 
napokon uzatvorilo stredou 31. augusta. 
Počas trvania letnej sezóny (76 kúpacích 
dní) kúpalisko navštívilo 80 tisíc denných 
zákazníkov, čím kúpalisko dosiahlo cieľ 
dennej priemernej návštevnosti. Zákazní-
ci tento rok mohli využiť rôzne benefity 
a zlacnené vstupy cez portál Zľavomat, 
novinkou bolo možné použitie karty Mul-
tisport ako aj zlacnené vstupné pre drži-
teľov preukazov ISIC, ITIC a EURO<26. 
Kemping kúpaliska sa tešil vysokej náv-

števnosti (celkovo cez 6000 prenocovaní), 
kde takmer polovica ubytovaných bola zo 
susednej Českej republiky, čo platilo aj 
pre Chatovú osadu Vincov les. Kúpalisko 
teší aj medziročný nárast návštevníkov zo 
Sládkovičova. Ich celkový počet počas 
celej letnej sezóny bol 2083, čo je nárast 
o viac ako tretinu v porovnaní s rokom mi-
nulým. Návštevníci ocenili nové čiastočné 
prekrytie oddychového bazéna slnečný-
mi plachtami ako aj pridanú toboganovú 
šmykľavku. Kúpalisko sa v ďalšom ob-
dobí bude musieť vysporiadať s predpo-
kladaným nárastom cien energií a aj preto 
sa plánované investície na ďalšie obdobia 
budú musieť rozumne prehodnotiť. Viac 
informácií ako aj novinky na kúpalisku 
môžete nájsť na sociálnych sieťach In-
stagram (vincovles_official) alebo Face-
book (tkvincovles). Pridajte sa k sledova-
teľom našich sietí a nepremeškajte infor-
mácie o novinkách. Budeme radi, ak vaše 
podnety a pripomienky budete zasielať v 
kontaktnom formulári na webovej stránke 
www.vincovles.com, kde nájdete aj všet-
ky informácie ohľadom prevádzky kúpa-

liska. Môžete nám zaslať aj e-mail na ad-
resu kupalisko@vincovles.com . Ďakuje-
me všetkým návštevníkom letnej sezóny, 
hlavne vďaka nim kúpalisko dokáže rásť. 
Tešíme sa na vás v letnej sezóne 2023! 

Viktor Janko, štatutár TKVL
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Začiatok školského roka na ZŠ Sándora Petőfiho

Tento školský rok bude pre našu školu 
veľmi významným, pretože si 1. januára 
2023 pripomenieme 200. výročie naro-
denia básnika Sándora Petőfiho, ktorého 
meno nesie naša škola. Avšak nepredbie-
hajme udalosti, ktoré budú mať veľký 
vplyv na vnútorný život našej školy hlav-
ne v druhom polroku školského roka. Ani 
dovtedy však nezostaneme bez aktivít ani 
v jednom mesiaci. Akonáhle sme otvo-
rilii školský rok, začal sa i čulý život na 
škole. Prváci sa smelo zoznamovali s no-
vým prostredím, s učebnými pomôckami, 
s učiteľkami a samozrejme s novými ka-
marátmi. Prváci i tento rok dostali školské 
tašky vďaka zápisnému programu Združe-
nia Rákóczi (Rákóczi Szövetség Magyar 
Iskolaválasztási Program) i podporné šti-
pendium, ktoré môžu použiť rodičia na 
kúpu školských potrieb. Tí starší sa s ra-
dosťou podelili o zážitky, ktoré prežili od 
posledného spoločného stretnutia. Týmto 
všetkým sa začala séria školských progra-
mov. 

Začiatkom septembra – tak ako každý 
rok – žiaci navštívili výstavu, ktorú orga-
nizovala miestna organizácia Slovenského 
zväzu záhradkárov. Po niekoľkých dňoch 
sme absolvovali školou organizovaný prvý 
výlet do rakúskeho Family parku, ktorý sa 
nachádza neďaleko Neziderského jazera. 
O zábavný park bol taký veľký záujem, 
že sa naplnili 2 autobusy. Malí-veľkí, deti 
i dospelí si užili rôzne atrakcie a napriek 
zamračenému počasiu vytrvali v zábave 
do záverečných hodín. 19. septembra sme 
si pripomenuli 125. výročie narodenia vý-
znamnej osobnosti maďarskej literatúry 
Árona Tamásiho. Zúčastnili sme sa „Hry 
Tamási“, v rámci ktorej si žiaci Karpat-
skej kotliny na hodinách maďarského ja-
zyka pripomenuli diela tohto spisovateľa, 
pristavili sa a vysvetlili si význam jeho 
známych výrokov a pomocou sociálnych 
sietí sa podelili o svoje najmilšie citáty. Na 
futbalovom ihrisku sa i tento rok uskutoč-
nil Memoriál Ladislava Józsu, na ktorom 

fandia i naši žiaci. Nebolo tomu inak ani 
tento rok, napriek tomu, že počasie ne-
prialo divákom turnaja. Koncom septem-
bra – v deň narodenia spisovateľa Eleka 
Benedeka – si pripomenuli naši najmenší 
deň ľudových rozprávok. Čítaním a poze-
raním rozprávok, vyhotovením ilustrácií 
a plagátov si uctili pamiatku „veľkého 
rozprávkara“.

Od októbra začali pracovať i záujmové 
krúžky, ktorých cieľom je, aby mohli naše 
talenty alebo žiaci, ktorí prejavia záujem 
o daný krúžok, stráviť svoj poobedňajší 
voľný čas užitočne a zmysluplne. Aj tento 
rok bude krúžok folklórneho aj moderné-
ho tanca, kde si deti osvoja choreografie 
na vystúpenia, ktorými sa predstavia na 
jednotlivých podujatiach; šachový krú-
žok, kde si zmerajú sily tí, čo majú výbor-
né strategické schopnosti. Bude matema-
tický krúžok, i krúžok slovenského jazyka 
pre tých, ktorí sa chystajú na predmetové 
súťaže; spevácky súbor pre tých, čo si ľú-

bia zanôtiť; pre športovcov to bude stolno-
tenisový krúžok a samozrejme turistický, 
ktorý mal v minulom školskom roku veľ-
ký úspech nielen u detí, ale aj u rodičov. 
Samozrejme zostáva i krúžok, ktorý sa 
zaoberá prípravou a zostavovaním škol-
ského časopisu „Kukackodó“, ktorý nám 
umožní, aby sme sa podelili s niektorými 
momentami života našej školy ako i prá-
cami našich žiakov v tlačenej forme. 

Septembrové udalosti, odštartovanie 
krúžkovej činnosti a realizácia úspešných 
projektov (Bethlen Gábor AlapkezelőZrt., 
Nadácia Pontis – Fond Tesco a projekty 
Úradu Vlády SR) – o ktorých sa zmienime 
po ich realizácii – nasvedčujú tomu, že aj 
nasledujúce mesiace budú bohaté na rôz-
ne podujatia. Touto cestou prajem každé-
mu žiakovi i učiteľovi našej školy úspešnú 
prácu i v tomto školskom roku. 

PaedDr. Katalin Takács



6 ŽS 5/2022PRÍSPEVKY

Výstava ovocia a zeleniny

Záhradkári na Agrokomplexe v Nitre

V dňoch 10.-12.9.2022 
MO SZZ zorganizovala Výsta-
vu ovocia a zeleniny, ktorej sa 
zúčastnilo 29 vystavovateľov 
zo Sládkovičova, Malej Mače 
a Nového Dvora. Vystavených 
bolo 113 exponátov. Výstavu 
navštívilo celkom 211 osôb a v 
pondelok 12.9.2022 - 192 žia-
kov a pedagógov zo ZŠ, MŠ 
a Špeciálnej školy. V rámci 
tejto výstavy sme vyhodnotili 
aj 15.ročník výtvarnej súťaže 
,,Čarovná záhrada˝, ktorej sa 
zúčastnili deti našich škôl a 
boli veľmi úspešní. Do súťa-
že sa zapojilo 89 škôl, ktoré 
poslali spolu 681 výtvarných 
prác. Zo Sládkovičova boli 
úspešní: Nikolka Krekáčová 

z MŠ Fučíkova, toho času už 
žiačka prvej triedy, zo Špeciál-
nej školy, Školská 212  Michal 
Balay, Gabriela Rozenbergo-
vá a Angela Botlová. Našim 
mladým výtvarníkom a peda-
gógom blahoželáme a veríme, 
že sa zapoja a budú úspešní aj 
v budúcom ročníku výtvarnej 
súťaže. 

Vyhodnotenie súťažných ex-
ponátov:

Ovocie a zelenina:

1. miesto - kapusta jesenná, 
Ondrej Vicián, Malá Mača
2. miesto - cibuľa, 
Ján Németh, Nový Dvor

3. miesto - tekvica Gigant, 
Editka Talamonová, Sládko-
vičovo

Dekorácie:

1. miesto - Na dvore býva slie-
počka, Špeciálna škola Slád-
kovičovo
2. miesto - Jesenné zátišie, 
Ing. Olívia Dovalová, Slád-
kovičovo
3. miesto - Jeseň v záhrade, 
Benedek Sárkány, Malá Mača

Všetkým vystavovateľom 
veľmi pekne ďakujeme za 
účasť, víťazom gratulujeme a 
všetkým prajeme veľa zdra-
via, aby sme sa mohli znova 

stretnúť na výstave v roku 
2023. Záverom by som chcel 
poďakovať všetkým členom, 
sympatizantom a členom vý-
boru SZZ Sládkovičovo za 
pomoc pri organizovaní vý-
stavy, sponzorom, Mestskému 
úradu Sládkovičovo za finanč-
ný príspevok, vedeniu firmy 
ZELSEED Horná Potôň za po-
skytnutie širokého sortimen-
tu výstavných exponátov, p. 
Ing. Ladislavovi Takácsovi za 
krásny sponzorský dar - džem 
v darčekovom balení, ktorý 
obdržal každý desiaty návštev-
ník výstavy, p. Ing. Antonovi 
Szabóovi za jablká, ktoré nám 
poskytol pre deti našich škôl. 
Jablká sme rozdelili deťom pri 
odchode z výstavy.

Veľká vďaka aj vedeniu a 
zamestnancom Inovatechu za 
ich ústretovosť voči našim po-
trebám pri inštalovaní výstavy, 
ako aj vedeniu a zamestnan-
com TS Sládkovičovo. V ne-
poslednom rade ďakujeme p. 
Ágike Tóthovej z Dánoša za 
spestrenie našej výstavy pre-
dajom jej krásnych výrobkov, 
p. Ing. Slavomíre Mikušovej 
za pletené výrobky, včelárovi 
p. Jozefovi Némethovi z Jelky 
za jeho vynikajúci med. Všet-
kým veľká vďaka a tešíme sa 
na vás opäť o rok.

 Ján Németh, 
predseda MO SZZ

V sobotu 20.augusta 2022 
sme členovia Slovenského 
zväzu záhradkárov Sládkovi-
čovo spolu s kolegami záhrad-
kármi so ZO SZZ Pusté Úľany 
navštívili výstavu Agrokom-
plex Nitra. Boli sme milo 
prekvapení množstvom vy-
stavovaných exponátov z rôz-
nych odvetví, no najviac sme 
sa radovali z úspechu nášho 
člena, p. Ondreja Viciána, kto-
rý získal 1. miesto so svojou 
jesennou kapustou. Diplom, 
darčekovú poukážku a vecné 
ceny mu odovzdali členovia 
RV SZZ Bratislava. Pánovi 
Viciánovi srdečne gratuluje-
me a sme hrdí na to, že v našej 
ZO SZZ Sládkovičovo máme 
takýchto úspešných záhradká-

rov. K ďalším vystavovateľom 
z našej MO SZZ Sládkovičo-
vo na Agrokomplexe boli p. 
Vladimír Štefunko, p. Mária 
Feješová a p. Anna Myslíková, 
ktorým tak isto ďakujeme za 
zviditeľnenie našej organizá-
cie. V mene výboru MO SZZ 
Sládkovičovo ďakujeme všet-
kým, aj členom SZZ z Pustých 
Úľan za účasť a verím, že spo-
lupráca v oblasti organizačné-
ho zabezpečovania zájazdov 
nebola medzi našimi organizá-
ciami posledná. Všetkým veľ-
ká vďaka! 

Ján Németh, 
predseda MO SZZ 

Sládkovičovo
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Členovia klubu sa činili!

Deň otvorených dverí v Antonius senior centre

 V Klube seniorov Sládko-
vičovo bol mesiac august veľ-
mi bohatý na aktivity, ktoré 
kopírovali náš schválený plán 
činnosti. Hneď začiatkom au-
gusta, konkrétne 4.8.2022 sme 
navštívili kúpalisko v Lipóte 
v Maďarsku, kde sme sa pri 
dobrom počasí cítili veľmi 
dobre. Užívali sme si dobre 
vybavený areál, perfektné ba-
zény, skrátka príjemné pros-
tredie.

Ďalšou vydarenou akciou 
bol celodenný výlet 18.8.2022 
na Mlyn do Jelky, kde sme 
strávili krásny pohodový, re-
laxačný deň pri vode,  v ktorej 
sa vzhľadom na nízku hladi-
nu vody naše členky odvážili 
ovlažiť, nakoľko bolo prí-
jemné slnečné počasie. Veľmi 
sme boli spokojní s ponukou 
jedál v reštaurácii aj s mladým 
a šikovným obsluhujúcim per-

sonálom. Domov sme odchá-
dzali odpočinutí, ako fyzicky 
tak aj duševne.

Poslednou akciou v augus-
te bola už tradičná návšteva 
klubu Zlatý dážď vo Veľkých 

Úľanoch. Každoročne, reci-
pročne nás naši priatelia po-
zývajú na priateľské stretnutie 
pri hudbe, občerstvení, zá-
bave, kde spoločne podeba-
tujeme, zaspievame a zatan-
cujeme si. Našim priateľom 
vyjadrujem veľkú vďaku za 
pozvanie, vynikajúce pohos-
tenie a výbornú priateľskú 
atmosféru a verím, že to ne-
boli naše posledné priateľské 
stretnutia.                

Boli to úspešné poduja-
tia, ďakujem všetkým, ktorí 
sa zúčastnili a hlavne ďaku-
jem MsÚ Sládkovičovo, p. 
prednostovi Ing. Gáborovi 
Krommerovi za zabezpečenie 
dopravy pre našich členov na 
tieto naplánované výlety.  

Ján Németh, 
vedúci klubu

Je to už viac ako 10 rokov, 
čo na zelenej lúke na okraji 
Sládkovičova dokončili stav-
bu ,,Domova dôchodcov“, kde 
sme 6.9.2012 prijali prvých 5 
obyvateľov a zároveň nastú-
pilo 17 zamestnancov. Pamä-
tám si to, akoby to bolo včera. 
Žiadne skúsenosti, len partia 
skvelých ľudí a veľké nadše-
nie. Nič neľutujem, pretože 
sme začali od začiatku, pod-
ľa seba...Dnes tu žije vyše 70 
klientov, o ktorých sa stará 49 
zamestnancov. 

Týmto chcem poďakovať 
všetkým súčasným, ale aj bý-
valým zamestnancom za ich 
pracovné nasadenie, ľudskosť 
a starostlivosť, pretože len 
vďaka tomuto úžasnému ko-
lektívu to môže fungovať. 
Krásnych 10 rokov sme si pri-
pomenuli Dňom otvorených 
dverí.

Po otvorení a príhovore 
pani riaditeľky v záhradnej 
časti areálu predniesla svo-
ju báseň pani E. Michálková. 
Po nej nasledoval M. Jung zo 
ZUŠ hrou na gitare a ďalšie 
skvelé prednesy poézie našich 
dám p. M. Michalovovej, M. 
Bognárovej, B. Aranyosiovej 
a A. Krajčovičovej. O spestre-

nie dopoludňajšieho programu 
sa zaslúžilo i akordeónové duo 
ZUŠ v zložení M. Matejčík 
a F. Orlický.

V popoludňajšom progra-
me sme privítali so všetkou 
vážnosťou člena orchestra 
Slovenskej filharmónie a člen-
ku orchestra Slovenského roz-
hlasu manželov Kajanovcov. 
Pozvanie prijal aj Ekumenický 
spevácky zbor z nášho mesta, 
ktorý prítomným spríjemnil 
popoludnie. Bohatý program 
uzatvárali Dobrovoľní zá-
chranári a psovodi RESCUES 
Slovakia, ktorí u nás neboli 
prvýkrát. Nechýbalo ani za-
pojenie sa našich klientov do 

vystúpenia a na záver fotenie 
so štvornohými chlpáčmi.

Počas celého hlavného 
programu boli v areáli pripra-
vené rôzne sprievodné aktivi-
ty,  ako fotokútik, spoločen-
ské a športové hry, kreatívne 
dielničky, kognitívny tréning a 
Strom želaní. Tu si naši klien-
ti, ich najbližší, či hostia mali 
možnosť vyskúšať a zapojiť 
sa do aktivít realizujúcich sa 
v našom zariadení. Na  prí-
zemí budovy bola pripravená 
výstava malieb a výrobkov z 
kreatívnych dielničiek, kroni-
ka  a krásne fotografie vysti-
hujúce náš  každodenný život 
v zariadení.

Pred vstupom do budovy 
nechýbal ,,welcome drink“, 
narodeninová torta“, sladká 
štrúdľa či pagáčik. 

Tento slnečný deň prebie-
hal v duchu priateľstva, srdeč-
ných objatí, trávenia času na 
spoločných aktivitách. Uká-
zali sme, že naši klienti sú pl-
nohodnotnými členmi spoloč-
nosti a treba k nim pristupovať 
s úctou a rešpektom k ich ži-
votným skúsenostiam.

Deň otvorených dverí a ce-
lodenný program pripravovali 
naši zamestnanci nielen pre 
hostí, ale aj pre našich ,,star-
kých“... Preto im ďakujem za 
energiu a čas, ktorý venovali 
príprave tohto skvelého dňa,  
počas ktorého čo najvernejšie 
priblížili našu prácu (poslanie) 
rodinným príslušníkom našich 
klientov, inštitúciám z verej-
ného i neverejného sektora, s 
ktorými úzko spolupracuje-
me počas celého roka.

Do budúcnosti si želám  
veľa šťastných a spokojných 
klientov, trpezlivý, láskavý 
prístup personálu, psychic-
kej a fyzickej sily a  ešte veľa 
úspešných desaťročníc...

Pavol Bartaloš
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ROMAFEST 2022
 - tradičný festival rómskej kultúry v Sládkovičove

Tradičný festival rómskej kultúry, kto-
rého 18. ročník sa uskutočnil 10. septem-
bra 2022 pred budovou Inovatech v Slád-
kovičove, bol zameraný na uchovávanie, 
ale zároveň aj rozvíjanie rómskej kultúry. 
Romafest je významným kultúrno-spolo-
čenským podujatím v rámci Galantského 
regiónu, ktoré prezentuje umelecké hodno-
ty, tradíciu a históriu rómskeho kultúrneho 
dedičstva. Hlavným organizátorom festiva-
lu, ktorý sa realizoval s finančnou podporou 
Fondu na podporu kultúry národnostných 
menšín, bolo Galantské osvetové stre-
disko v zriaďovateľskej pôsobnosti Trnav-
ského samosprávneho kraja, v spolupráci 
s mestom Sládkovičovo. 

Zviditeľnením a priblížením rómskej 

kultúry širokej verejnosti sa vytvárajú pred-
poklady pre lepšie chápanie kultúrnych 
zvykov tejto národnostnej menšiny a po-
znávanie jej tradícií. Rómska národnostná 
menšina v rámci Slovenska dopĺňa, ale aj 
ovplyvňuje miestnu kultúru. Usporiadaním 
Romafestu sa organizátori snažili vytvoriť 
priestor na prezentáciu nadaných Rómov, 
ktorí sa venujú kultúrnym aktivitám, čím 
oživujú a rozvíjajú rómsku kultúru. Dôle-
žitým prínosom festivalu je pozitívna pre-
zentácia rómskej kultúry a priblíženie róm-
skeho folklóru širokej verejnosti a tiež to, 
že prispieva k prehĺbeniu medziľudských 
vzťahov aj s nerómskou, majoritnou časťou 
spoločnosti.

Galantské osvetové stredisko a mesto 
Sládkovičovo chceli v rámci festivalu 
Romafest predstaviť našim obyvateľom 
bohatú rómsku kultúru, jej umeleckú jedi-
nečnosť, pretože rómske obyvateľstvo má 
v našom regióne hlboké tradície.

Rozmanitosť umeleckého prejavu róm-
skych spoluobčanov v zaujímavom progra-
me predstavili skúsení i mladí talentovaní 
umelci, speváčka s krásnym hlasom Jadran-
ka Bangová, husľový virtuóz Imrich Far-
kaš, speváci Dezider Hollósi alias Korčo 
Piťo a Erika Slezáková, hudobné zoskupe-

nia Bango Family,   Sebastian Kotek Trio, 
Farkaš Trio či Magnólia Trio Band. V rámci 
festivalu v Sládkovičove bola pre návštev-
níkov pripravená zaujímavá ochutnávka a 
zoznámenie sa s rómskymi jedlami ako sú 
chumer s bukami (rezance s pečienkami) a 
držkový perkelt. Prenikavé vône vynika-
júco pripravených jedál lákali účastníkov 
festivalu i obecenstvo. Naše úprimné po-
ďakovanie patrí účinkujúcim festivalovým 
umelcom i taktiež pani Viere Frantovej, ria-
diteľke Inovatechu, za úspešnú spoluprácu 
pri uskutočnení vydareného festivalu.  

Všetci, ktorí majú radi temperamentnú 
rómsku kultúru a navštívili festival Ro-
mafest v Sládkovičove s určitosťou zažili 
výbornú atmosféru pri pestrom hudobnom 
programe i ochutnávke výborných špecia-
lít. Festivalom Romafest sa udržiava vý-
znamná tradícia prezentácie kultúry Rómov 
žijúcich na našom území. Usporiadaním 
tradičného festivalu rómskej kultúry Ro-
mafest v meste Sládkovičovo sa širokej ve-
rejnosti prezentovala umelecká jedinečnosť 
rómskej kultúry a deklarovali sa myšlienky 
tolerancie a dobré spolunažívanie všetkých 
občanov nášho regiónu. 

Galantské osvetové stredisko

Boli sme v Čorváši

Citarové skupiny Dióhéj a Diócska 
sa vďaka úspešnému projektu (Fond Gá-
bora Bethlena) zúčastnili v dňoch 8.-11. 
septembra 2022 na sústredení v partner-
skom meste Sládkovičova, v maďarskom 
Čorváši. Pre nás „veľkých” citarášov ne-
bolo toto miesto a spoločenstvo neznáme, 
pretože sa s Čorvášanmi dobre poznáme, 
zúčastňujeme sa vzájomne na rôznych 
kultúrnych podujatiach, udržiavame pria-
teľské vzťahy. „Malí” tu boli ale prvý-
krát, no určite to nebolo naposledy. Naše 
ubytovanie bolo mimo mesta, v krásnom 
zrekonštruovanom kaštieli grófa Rudolfa 
Wenckheima, kde bolo dosť priestoru i pre 
citarové skúšky súborov.

V rámci projektu sme mohli v Sarvaši 
navštíviť i interaktívny park Mini Maďar-
sko, kde sa nachádza približne 100 makiet 
maďarských a uhorských historických bu-
dov, interaktívnych vozidiel a budov. Po 
návšteve parku, keďže sa už zvečernieva-
lo, sme zavítali do známej čárdy Kondo-
rosi Csárda, kde popri vynikajúcej večeri 
sme sa čo to dozvedeli o starých beťároch, 
medzi iným aj o najslávnejšom beťárovi 
menom Rózsa Sándor. Čárda, postavená v 
roku 1740, sa stala súčasťou histórie vďa-
ka takým osobnostiam ako János Arany 
alebo Ferenc Erkel. 

Cieľom našej cesty nebolo iba sústre-

denie. 9. septembra, v piatok, sa sláv-
nostným podpisom uzavrela dohoda o 
spolupráci medzi Kultúrnym spolkom 
Dióhéj Sládkovičovo a Spolkom priateľov 
Čorvášanov. Bolo to prvé podujatie Slo-
venskej samosprávy v Čorváši, ktoré sa 
uskutočnilo vo vynovenom Slovenskom 
spoločenskom dome. V sobotu doobeda 
sa konala prezentácia Slovenského náro-
dopisného domu, nachádzajúceho sa v su-
sedstve Spoločenského domu v Čorváši, 
ktorý je výsledkom 5 ročnej tvrdej práce 
a je dôstojnou spomienkou na kedysi tu 
žijúce slovenské spoločenstvo. Slovenské 
úžitkové predmety, hodnoty tu našli svoje 

dôstojné miesto. Prezentácie sa zúčastnil 
generálny konzul Slovenskej republiky v 
Békešskej Čabe, pán Emil Kuchár, parla-
mentný hovorca Slovákov, pán Anton Pau-
lik a predsedníčka Celoštátnej slovenskej 
samosprávy v Maďarsku, pani Alžbeta 
Hollerová Račková. My sme k slávnostnej 
atmosfére prispeli trochou citarovej hud-
by. Poobede sa v miestnom evanjelickom 
kostole konali Služby Božie v maďarskom 
a slovenskom jazyku, na ktorých sme sa 
zúčastnili i my. 

20. Slovenský deň v Čorváši pokra-
čoval v kultúrnom dome, kde sa o pestrý 
kultúrny program postarali miestni citará-
ši, spevácky zbor z Čabačúdu a citarové 
súbory Dióhéj a Diócska. Po kultúrnom 
programe nasledovala večera a samozrej-
me nechýbala ani tombola. Večer sa končil 
skvelým bálom. 

V nedeľu ráno, hneď po raňajkách 
sme sa rozlúčili s našimi hostiteľmi 
a dúfajúc v skoré opätovné stretnu-
tie sme sa vybrali na cestu domov. 

I touto cestou sa chceme poďakovať za 
srdečné pohostenie. Tešíme sa, že sme sa 
stali súčasťou tohto milého spoločenstva. 

Kultúrny spolok Dió héj
Marcela Kováčová, 

členka citarového súboru Dióhéj
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Nová kniha autora Štefana Mikuša „Podaná ruka v 1947“

V nedeľu 18. septembra 2022 si veriaci 
v evanjelickom chráme Božom pripomenu-
li 75. výročie presídlenia Slovákov z Dol-
nej zeme do našej obce. Tých, ktorí sa ešte 
narodili na Pitvaroši a pamätajú sa na svoju 
rodnú obec, už je iba zopár, ale vďaka ich 
spomienkam, o ktorých rozprávali svojim 
deťom, vnúčatám i pravnúčatám, je medzi 
nami ešte veľa tých, ktorí považovali za 
potrebné, pripomenúť si toto významné vý-
ročie. 

Súčasťou slávnostného podujatia bolo 
aj predstavenie novej, v poradí už druhej, 
publikácie Štefana Mikuša s názvom „Po-
daná ruka v 1947“. Publikáciu vydalo ob-
čianske združenie Dolnozemský evanjelik 
s finančnou podporou mesta Sládkovičovo, 
generálneho sponzora pána Róberta Vargu 
a sponzora pána Alexandra Bendeho.

Na tému presídlenia bolo popísaných už 
mnoho slov a je nesporné, že tisícom ľudí 
prinieslo veľa dobrého, ale aj veľa sklama-
ní. Snáď najlepšie v úvode novej publikácie 
to popísal nedávno zosnulý publicista Ľudo 

Pomichal a všetkým, ktorých táto téma za-
ujíma, odporúčam prečítať si jeho článok. 

Pán Štefan Mikuš sa už niekoľko rokov 
zaoberá témou presídlenia a v roku 2020 
vydal knihu „Pitvarošské nárečie“, v ktorej 
s pomocou ešte žijúcich presídlencov a ich 
potomkov zmapoval krásne nárečie, ktoré 
si Pitvarošania na Dolnej zemi po celé stá-
ročia ochraňovali. 

Druhým jeho projektom mala byť pub-
likácia, v ktorej chcel popísať osudy pre-
sídlencov, ktorí prišli do Diószegu / Slád-
kovičova v roku 1947. Pretože je to človek 
veľmi systematický, začal mapovať hlavnú 
ulicu a uvedomil si, ako veľmi sú previaza-
né osudy presídlencov s ostatnými občanmi 
mesta a tak svoj historický výskum rozšíril 
na všetkých obyvateľov hlavnej ulice. Jeho 
kniha teda popisuje domy a hlavne ich oby-
vateľov, ktorí tu žili v období, pred, počas 
i po II. svetovej vojne s akcentom na rok 
1947, kedy sa do obce presídlili Pitvaroša-
nia. 

Od železničnej stanice až na galantskú 
križovatku a späť spísal všetky domy, z kto-
rých mnohé už sú zbúrané a ich obyvateľov, 
ale aj ich predkov a potomkov a tak kniha 
popisuje ďaleko širší časový úsek a niekedy 
sa vracia až do začiatku 20. storočia a popi-
suje aj niektoré skutočnosti z 21. storočia. 
Autor zaznamenal osudy pôvodných oby-
vateľov, depotrovaných Židov, vysídlených 
Nemcov i Maďarov a samozrejme Slová-
kov z Dolnej zeme, ktorých autor zmapo-
val nielen na hlavnej ulici, ale aj v iných 
častiach obce. Zdrojom informácií mu boli 
vzácne archívne dokumenty, matriky, ale aj 
osobné spomienky mnohých obyvateľov. 

Strohý zoznam domov a ľudí by bol 
dosť nezáživným čítaním, ale autorovi sa 
podarilo doplniť do textu mnoho zaujíma-
vých príbehov jednotlivých osôb i celých 
rodín. S nadsázkou zvyknem tvrdiť, že 

v každej knihe musí byť niečo, na čom sa 
zasmejete a niečo nad čím zaplačete a to sa 
autorovi rozhodne podarilo. Knihu doplňu-
je aj takmer dvesto  historických fotografií, 
ktoré čitateľom priblížia nielen historický 
vzhľad hlavnej ulice, ale aj mnohých jej 
obyvateľov a zaujímavé udalosti.  

Vydanie tejto knihy je určite mimoriad-
ny počin z hľadiska historického i sociolo-
gického, lebo popisuje a do istej miery aj 
analyzuje históriu nášho mesta vo veľmi 
ťažkých časoch, ktoré zanechali nezaho-
jiteľné rany v mnohých srdciach, ale aj 
množstvo krásnych spomienok na veselé 
a šťastné príbehy, ktoré obyvatelia hlavnej 
ulice prežili.

Dovolím si malú citáciu z autorovho 
textu, ktorá presne vystihuje hlavnú myš-
lienku knihy: „Žijeme tu spolu už 75 rokov 
a chceme tu žiť aj naďalej bez konfliktov a 
nenávisti, v mieri a v zhode, všetci spolu. 
Pôvodných presídlencov je už veľmi málo, 
o to viacej by sme si ich mali ctiť, lebo s na-
šimi rodičmi, starými rodičmi a niektorými 
dokonca i prarodičmi prežívali osudy svojej 
mladosti tam, v mieste svojho rodiska. 

Buďme vďační tým, ktorí nám napíšu 
nejaký článok do novín, časopisov, či na in-
ternet, pripravia reláciu v rozhlase či televí-
zii a najmä tým, ktorí z času na čas zorgani-
zujú stretnutie dolnozemských Slovákov.“ 

Ako môžete túto knihu získať? Autor ju 
v najbližších dňoch bude verejnosti pred-
stavovať na viacerých podujatiach. Chys-
tá sa do Klubu seniorov a určite pripraví 
aj prezentáciu knihy v Inovatechu. ale ak 
nechcete čakať, obráťte sa buď priamo na 
pána Mikuša, alebo na pani farárku ThDr. 
Andreu Lukačovskú, predsedníčku OZ 
Dolnozemský evanjelik.  

Eva Sudová, editor

Stretávka po 56. rokoch

Dňa 24. septembra 2022 sa uskutoč-
nila v hoteli Tevel stretávka žiakov ZDŠ 
(ročník 1965/1966). Stretnutia sme pra-
videlne organizovali vždy po 5 rokoch na 
rôznych miestach, či už to bola reštaurá-
cia na futbalovom ihrisku, Jamajka alebo 
Grand. Od stretávky po 50. rokoch sme sa 
rozhodli, že ju budeme robiť každý rok. S 
výnimkou 2 pandemických rokov sa nám 
to aj darí. V tomto roku bola po 56. rokoch 
v hoteli Tevel. Stretlo sa nás 11 spolužia-
kov zo 40 žijúcich. Pozvanie prijali aj naši 
učitelia pani Alica Dömötörová a Ondrej 
Porges, čo nás veľmi potešilo. Dobre sme 
sa porozprávali, pozreli si fotky a zaspo-
mínali na staré časy. 

Július Šido 
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Futbalový turnaj  - Memoriál Ladislava Józsu
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20. septembra 2022 zorga-
nizovalo mesto Sládkovičo-
vo na futbalovom ihrisku FK 
Slavoj Sládkovičovo tradičný 
futbalový turnaj mladých hrá-
čov prípraviek futbalových 
klubov na počesť futbalového 
reprezentanta ČSSR Ladislava 
Józsu. Futbalový turnaj - Me-
moriál Ladislava Józsu otvoril 
primátor mesta Anton Szabó, 
ktorý privítal mladých hráčov, 
pozvaných hostí, rodinných 
príslušníkov i spoluhráčov 
Ladislava Józsu a tiež divá-
kov - žiakov sládkovičovských 
škôl.  Vo svojom príhovore 
pripomenul športové úspechy 
Ladislava Józsu, ktorý s fut-
balom začínal práve v Sládko-
vičove a mal by byť motivá-
ciou pre mladých začínajúcich 
športovcov. Potom odovzdal 
slovo predsedovi Trnavského 
samosprávneho kraja Jozefovi 
Viskupičovi a podpredsedovi 
Trnavského samosprávneho 
kraja Józsefovi Berényimu, 
ktorí sa prihovorili účastníkom 
turnaja, ocenili ich vzťah a 
odhodlanie k športu a zaželali 
im veľa športových úspechov. 
Hneď potom, ako si prítom-
ní uctili pamiatku Ladislava 

Józsu položením vencov k pa-
mätnej tabuli, bol odštartovaný 
futbalový turnaj, na ktorom sa 
zúčastnili prípravky futbalo-
vých klubov: FK Veľká Mača, 
OFK Abrahám Hoste, ŠK Veľ-
ké Úľany, OFK Žihárec a FK 
Slavoj Sládkovičovo. Príprav-
ka OFK Pusté Úľany musela 
na poslednú chvíľu účasť od-
rieknuť zo zdravotných dôvo-
dov. Po napínavých zápasoch a 
odhodlaní vyhrať sa do finále 
prebojovali domáci hráči z 

FK Slavoj Sládkovičovo a ŠK 
Veľké Úľany. Aj keď to celý fi-
nálový zápas vyzeralo na jasnú 
výhru domácich, v posledných 
minútach došlo k zvratu a Veľ-
ké Úľany dorovnali stav na re-
mízu 2:2, po čom nasledovali 
penaltové kopy, ktoré skončili 
víťazne pre Veľké Úľany s vý-
sledkom 4:3. O 3. a 4. miesto 
si zahrali prípravky FK Veľkej 
Mače a OFK Žihárca s výsled-
kom 7:2 pre FK Veľká Mača. 
Všetky tímy si z turnaja od-

niesli pohár, loptu a tričká s 
názvom turnaja a veríme, že 
aj dobrý pocit z výbornej hry.  
Ocenený bol tiež najmladší 
hráč turnaja, ktorým bol Luka 
Jošt z domáceho tímu. Memo-
riál Ladislava Józsu sa mohol 
konať aj vďaka finančnej pod-
pore Trnavského samospráv-
neho kraja. Veľká vďaka patrí 
tiež organizačnému tímu tur-
naja. 

Zuzana Červenková

78. výročie Slovenského národného povstania

30. augusta 2022 si obča-
nia Sládkovičova uctili 78. vý-
ročie Slovenského národného 
povstania slávnostným aktom 
kladenia vencov pri starom 
kultúrnom dome. Po odznení 
štátnej hymny a prednese bás-
ní v podaní Anny Pokornej a 
Kataríny Baloghovej privítal 
prítomných poslanec  MZ v 
Sládkovičove Attila Takács a 
odovzdal slovo primátorovi 
mesta Antonovi Szabóovi a 

predsedovi oblastného výboru 
Zväzu protifašistických bo-
jovníkov Jozefovi  Janskému, 
ktorí predniesli slávnostné 
príhovory k téme Slovenské-
ho národného povstania. Po 
príhovoroch boli k pamätným 
tabuliam položené vence. Na 
záver sa poslanec MZ Attila 
Takács poďakoval prítomným 
za účasť a rozlúčil sa s nimi.

Zuzana Červenková
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Spomíname

Spoločenská kronika k 4.10.2022

Dňa 12.októbra 2022 uplynul jeden rok, čo 
nás navždy opustil náš milovaný manžel, otec a 
dedko

              Imrich Recska.
S láskou v srdci spomína manželka Eva, 

dcéry Anikó, Ildikó, vnúčatá Adam a Bianka a 
celá rodina.

So smútkom v srdci spomíname na našich 
drahých rodičov 

              Vincenta Kukiho, 
pri príležitosti 26. výročia jeho úmrtia, ktoré bolo 
14. mája a 

       na Helenu Kukiovú rod. Rigóovú, 
pri príležitosti 10. výročia jej úmrtia, ktoré bolo 
2. októbra.

Dcéry Trúdi a Szerény, synovia Vinci a Róbi 
s rodinami, vnúčatá Vincike a Ilonka s manželom 
Erikom a jediná milujúca pravnučka Erika. 

Odpočívajte vo večnom pokoji. 

Dňa 26. novembra 2022 si pripomíname 15. 
výročie úmrtia manžela, otca a starého otca   
                    Michala Dvoržáka.

S láskou spomína manželka, dcéra s rodinou a 
syn.

Odišiel si cestou, ktorou ide každý sám,
len brána spomienok ostala dokorán......
Ten kto ťa poznal si spomenie,
a ten, čo ťa mal rád, nikdy nezabudne!

Dňa 28.augusta 2022 uplynulo 15 rokov, čo 
nás navždy opustil náš milovaný otec, apapa   
                   Štefan Manek.

S láskou v srdci spomínajú synovia 
s rodinami.

Stíchlo navždy srdce zlaté, 
zhasol v tvojich očiach svit, 
ťažko sa nám bude teraz bez teba žiť.

Úprimne ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom, susedom a známym, ktorí sa zúčastnili 
na poslednej rozlúčke s našou drahou zosnulou

         Gabrielou Baloghovou
a dňa 15. septembra 2022 ju odprevadili na jej 
poslednej ceste.

Ďakujeme za vence, kvetinové dary, prejavy 
sústrasti a spolupatričnosti, ktorými sa snažili 
zmierniť náš hlboký žiaľ.                    

                                               smútiaca rodina

Možno hviezdy nie sú hviezdy,
ale iba otvory v nebi,
cez ktoré prúdi láska
našich blízkych zosnulých,
svieti na nás a oznamuje nám,
že sú v nebi šťastní....

Július Weintráger   † 24.11.2012  
  

Katarína Weintrágerová  † 22.01.2010
 

Milan Weintráger  † 26.01.2010

s láskou v srdci na vás spomíname a nikdy 
nezabudneme.

dcéra a sestra Katka s rodinou
manželka a nevesta Gabika

dcéra a vnučka Lenka s rodinou

Navždy nás opustili:
Jozef Šupala /64/ - 12.8.2022, 
Amália Pappová /92/ - 
16.8.2022, 
Vladimír Príbelský /72/ - 
19.8.2022, 
Eva Nincová /81/ - 20.8.2022, 
Kamila Orichelová /68/ - 
26.8.2022,  
Ladislav Csémy /68/ - 
7.9.2022, 
Gabriela Baloghová /90/ - 
12.9.2022, 

Alžbeta Nagyová /88/ - 
16.9.2022, 
Vincent Halász /80/ - 
26.9.2022, 
Ing. Gabriel Weisz /63/ - 
30.9.2022

Bývalí občania: 
Rozália Knappová rod. 
Pišiová /60/ - 2.9.2022,
Vojtech Nagy /58/ - 2.9.2022,
Ján Gulyás /67/ - 15.9.2022



Deň Csemadoku

Vatra ústavy

Pri príležitosti štátneho sviatku Dňa ústavy mesto Sládkovičovo zor-
ganizovalo 31. augusta 2022 pri Inovatechu tradičné zapálenie vatry ústa-
vy. Po otvorení podujatia primátorom mesta Antonom Szabóom nasle-
doval kutúrny program, v ktorom vystúpili: folklórna skupina Dudváh a 
citarová skupina Dió héj. Deti využili možnosť vozenia sa na koníkoch, 
ktoré prebiehalo za Inovatechom. Tiež si mohli dať vyrobiť odznak. Po 
zotmení primátor mesta spolu s mladšími pomocníkmi zapálili vatru. At-
mosféru zapaľovania vatry spríjemnila svojím spevom folklórna skupina 
Dudváh. Večer vyvrcholil výborným koncertom hitov Karola Duchoňa v 
podaní formácie Ludo Kuruc Band, ktorú tvoria špičkoví profesionáli. O 
zábavu počas zvyšku večera sa postarala skupina Dušana Fóku. Slovom 
nás počas podujatia sprevádzala Erika Križanová. 

Zuzana Červenková

Miestna organizácia Csemadoku v Sládkovičove 
i v tomto roku zorganizovala už tradičný Deň  Cse-
madoku, ktorý sa uskutočnil 27. augusta na námestí 
pred Inovatechom. Počasie bolo, napriek predpo-
vediam o celodennom daždi a búrkach, priaznivé. 
Meteorológovia to opäť neodhadli a podujatie sme 
mohli usporiadať síce pod mrakmi, ale v teplý sobot-
ný večer. Ako prvý vystúpil folklórny súbor Mátyus 
z Horných Salíb, ktorého sprevádzala hudobná sku-
pina Bendő. V ich podaní sme si mohli pozrieť tance 
zo Sedmohradska, z maďarského Nyírségu a medzi-
bodrožia. Álmos András Pleva, ktorý k nám prišiel 
tiež zo Salíb, zabával obecenstvo rozprávkami. Po 
ňom vystúpila folklórna a hudobná skupina  Bellő 
z Hurbanova, ktorá sa predstavila tancami zo Sväté-
ho Petra, Tvrdošoviec, Kamenína a Gemera. Umelci 
budapeštianskeho divadla Operettszínház Mónika 
Vásári a József Bozsó ponúkli divákom kyticu vese-
lých operetných a muzikálových piesní. Ďalší vystu-
pujúci prišli tiež z Maďarska. Bola to najznámejšia 
maďarská zábavná hudobná skupina Madarak, kto-
rá k nám zavítala už po druhýkrát. Žiaľ v noci, keď 
sme sa prehupli do nedele, s jednodňovým meška-
ním dorazila sľúbená búrka a lejak prekazil zábavu 
tancujúcich návštevníkov. Dúfame, že si v bohatom 
kultúrnom programe každý našiel niečo pre seba. 
Ďakujeme mestu Sládkovičovo, sponzorom a všet-
kým, ktorí nám pri organizácii a realizácii boli ná-
pomocní.

v mene MO Csemadoku
Mgr. Silvia Michaleková



Csemadok-nap Diószegen

Tábortűz az Alkotmány Napján

Az Alkotmány Napja alkalmából Diószeg Város 2022. augusztus 31-
én az Inovatech mellett rendezte meg a hagyományos alkotmánynapi tá-
bortüzet. A rendezvény Szabó Antal polgármester hivatalos megnyitója után 
a kultúrműsorral folytatódott, melyben fellépett a Dudváh folklórcsoport, és 
a Dió héj citerazenekar. A gyerekek kihasználták annak lehetőségét, hogy 
az Inovatech mögött lovagolhattak, sőt jelvényt is készíttethettek. Sötétedés 
után a polgármester fiatal segédeivel meggyújtotta a tábortüzet. A tábortűz 
meggyújtását a Dudváh folklórcsoport énekkel kísérte. Az est csúcspontját 
Karol Duchoň kiváló slágereinek tolmácsolásával a Ludo Kuruc Band kon-
certje jelentette. A zenekart kiváló zenészek alkotják. Az este további részé-
ben a szórakozásról Dušan Fóka és zenekara gondoskodott. A rendezvény 
műsorvezetője Erika Križanová volt. 

Zuzana Červenková

A Csemadok Diószegi Alapszervezete ebben 
az évben is megrendezte a már hagyományosnak 
mondható Csemadok-napot, amelyre augusztus 27-
én került sor az Inovatech előtti téren. Az időjárás 
is kegyes volt hozzánk, hiszen az előrejelzés egész 
napra esős, viharos időt jelzett. Szerencsénkre az 
időjósok ismét tévedtek, így egy kissé borús, de 
meleg szombati napon tarthattuk meg a rendezvé-
nyt. Elsőként a felsőszeli Mátyus néptánccsoport, 
és az őket kísérő Bendő zenekar előadásában 
györgyfalvi, szilágysági, nyírségi és bodrogközi 
táncokat láthattunk, hallhattunk. Szintén Szeliből 
érkezett Pleva András Álmos, aki mesékkel szóra-
koztatta a jelenlévőket. Utánuk az ógyallai Bellő 
néptánccsoport és zenekar szentpéteri, tardoskeddi, 
kéméndi és gömöri táncokat mutatott be. A Buda-
pesti Operettszínházból érkezett Vásári Mónika és 
Bozsó József egy vidám operett és musical össze-
állítással. Az utánuk következő fellépők is Magyar- 
országról érkeztek. A Madarak, Magyarország első 
házibulizenekara, immár másodszor látogatott el 
városunkba. Sajnos éjjel, ahogy átléptünk a vasár-
napba, egy napos késéssel, de megérkezett a beí-
gért vihar és a zuhogó eső elmosta a még táncolni 
vágyókat.  A gazdag kultúrműsorban reméljük min-
denki megtalálta a számára megfelelőt. Köszönet 
illeti Diószeg Várost, a támogatókat, és minda-
zokat, akik a szervezésben és megvalósításban ré-
szt vettek.                                
                                                                                                                                 

A Csemadok HSz nevében                                                                                                                                    
Mgr. Michalek Szilvia
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Megemlékezések

Közösségi krónika 2022. 10. 4-ig

Szomorú szívvel emlékezünk halálának első 
évfordulóján a szeretett férjre, édesapára és 
nagyapára

               Recska Imrére,
aki 2021.október 12-én örökre itt hagyott 
bennünket.

Szeretettel emlékezik felesége Éva, lányai 
Anikó, Ildikó, unokái, Ádám és Bianka és az 
egész rokonság.

Fájó szívvel emlékezünk drága szüleinkre,               
                     Kuki Vincére 

halálának 26. évfordulóján, mely május 14-én 
volt, és neje 

        
      Kukiné szül. Rigó Ilonára, 

halálának 10. évfordulóján, mely október 2-án 
volt.

Lányaik Trúdi és Szerény, fiaik Vinci és Róbi 
családjukkal, unokáik Vincike és Ilonka férjével, 
Erikkel, és egyetlen szerető dédunokájuk, Erika.

Nyugodjatok örök békességben.

2022. november 26-án, halálának 15. 
évfordulóján a szeretett férjre, édesapára és 
nagyapára, 

          Michal Dvoržákra 
emlékezünk.

Szeretettel emlékezik rá felesége, lánya 
családjával és fia

„A halállal a létnek nem szakad vége, 
emlékezz őrá, s veled marad örökre.”

2022. augusztus 28-án volt 15 éve, hogy 
örökre itt hagyott minket a szerető édesapa, 
apapa, 

               Štefan Manek.
Szívük minden szeretetével gondolnak rá fiai 

családjukkal

„Köszönjük, hogy éltél és minket szerettél.“

Őszintén köszönjük minden rokonnak, 
barátnak, szomszédnak és ismerősnek, aki részt 
vett drága elhunytunk, 

               Balogh Gabriella 
búcsúztatásán, és 2022. szeptember 15-én 
elkísérte Őt utolsó útján. 

Köszönjük a koszorúkat, virágadományokat, 
a részvétnyilvánításokat és az együvé tartozás 
megnyilvánulásait, melyekkel enyhíteni 
próbálták mély fájdalmunkat. 

A gyászoló család

„Minden elmúlik, mint az álom, 
Elröpül, mint a vándormadár, 
Csak az emlék marad meg a szívben, 
Halványan, mint a holdsugár.”

(Friedrich Schiller)

Weintráger Gyula   † 2012.11.24.  
  

Weintráger Katalin  † 2010.01.22.

Milan Weintráger  † 2010.01.26.

Szívünk minden szeretetével gondolunk rátok, 
és sohasem feledünk el titeket. 

Lányatok és testvéred, Katka családjával
Feleséged és menyük, Gabika

Lányod és unokátok, Lenka családjával

Elhunytak:

Jozef Šupala /64/ - 2022.8.12. 
Amália Pappová /92/ - 
2022.8.16. 
Vladimír Príbelský /72/ - 
2022.8.19. 
Eva Nincová /81/ - 2022.8.20. 
Kamila Orichelová /68/ - 
2022.8.26.  
Csémy László /68/ - 2022.9.7. 
Balogh Gabriella /90/ - 
2022.9.12. 

Nagy Erzsébet /88/ - 
2022.9.16. 
Vincent Halász /80/ - 
2022.9.26. 
Ing. Weisz Gábor /63/ - 
2022.9.30.

Volt lakosaink:
Knapp szül. Piši Rozália /60/ 
- 2022.9.2.

Vojtech Nagy /58/ - 2022.9.2.

Gulyás János /67/ - 2022.9.15.
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Józsa László Labdarúgó Emléktorna

2022. szeptember 20-án 
Diószeg Város az FK Slavoj 
Sládkovičovo labdarúgópályá-
ján rendezte meg az utánpótlás 
csapatok hagyományos labda-
rúgótornáját, mely Józsa Lász-
ló, volt csehszlovák válogatott 
labdarúgó emléke előtt tiszte-
leg. A Józsa László Emléktor-
nát Szabó Antal polgármester 
nyitotta meg, aki köszöntötte a 
fiatal játékosokat, a meghívott 
vendégeket, a családtagokat és 
Józsa László csapattársait, de 
a nézőket – a diószegi iskolák 
tanulóit is. Beszédében felele-
venítette Józsa László sportsi-
kereit, azt, hogy a labdarúgás-
sal éppen itt,  Diószegen kez-
dett foglalkozni, és hogy élete 
motiváció kell, hogy legyen 
a kezdő sportolók részére. Ezu-
tán átadta a szót a Nagyszom-
bati Kerületi Önkormányzat 
elnökének, Jozef Viskupičnak, 
és a Nagyszombati Kerületi 
Önkormányzat alelnökének, 
Berényi Józsefnek, akik szól- 
tak a torna résztvevőihez, 
nagyra értékelték a sporthoz 
való viszonyukat és elszánt-
ságukat, és sok sportsikert kí-
vántak nekik. Azt követően, 

hogy a jelenlévők elhelyezték 
Józsa László emléktáblájához 
a megemlékezés koszorú-
ját, így tisztelegve a sporto-
ló emléke előtt, elkezdődött 
a torna, melyen az FK Veľká 
Mača, OFK Abrahám Hoste, 
ŠK Veľké Úľany, OFK Žihárec 
és az FK Slavoj Sládkovičo-
vo utánpótlás csapatai vettek 
részt. Az OFK Pusté Úľany 
csapata az utolsó pillanat-
ban egészségügyi okokból fel 
kellett, hogy adja részvételét 
a tornán. Az izgalmas mecs-
csek után a döntőbe a hazai FK 
Slavoj Sládkovičovo és az ŠK 

Megemlékezés a Szlovák Nemzeti Felkelés 78. évfordulóján

2022. augusztus 30-án 
Diószeg lakosai a Szlovák 
Nemzeti Felkelés 78. évfordu-
lójáról a régi kultúrháznál ün-
nepi koszorúzás keretén belül 
emlékeztek meg. A himnusz, 
és az Anna Pokorná, valamint 
Balogh Katalin tolmácso-
lásában elhangzó verseket 
követően a jelenlévőket Ta-
kács Attila, a Diószegi Városi 
Képviselő-testület képviselője 
köszöntötte, és átadta a szót 
Szabó Antal polgármesternek, 

és Jozef Jánskynak, a Szlovák 
Antifasiszta Harcosok Területi 
Választmánya elnökének, akik 
elmondták a Szlovák Nemzeti 
Felkeléssel kapcsolatos ünnepi 
beszédüket. A beszédek után 
az emléktáblákhoz elhelyez-
ték a megemlékezés koszo-
rúit. Végezetül Takács Attila 
képviselő, megköszönte a je-
lenlévőknek a részvételt, és 
elköszönt tőlük.

Zuzana Červenková

Veľké Úľany csapatai jutot-
tak. Annak ellenére, hogy az 
egész döntő mérkőzés a ha-
zaiak egyértelmű győzelmét 
vetítette előre, az utolsó per-
cekben fordulat állt be, és a 
nagyfödémesi csapat kiegyen-
lített 2:2-re, ezt követően 
büntetőrúgások következtek, 
melyek a nagyfödémesi csapat 
számára meghozták a 4:3-as 
arányú győzelmet. A 3. és 4. 
helyért az FK Veľká Mača és 
az OFK Žihárec csapata szállt 
harcba, a mérkőzés eredménye 
7:2 volt az FK Veľká Mača ja-
vára. 

Minden csapat serleggel, 
labdával és a torna elnevezé-
sével feliratozott mezzel, és 
reméljük, hogy a kiváló játék- 
ból adódó jó érzéssel térhetett 
haza. Díjat kapott a torna leg-
fiatalabb játékosa, Luka Jošt is, 
aki a hazai csapat játékosa. 

A Józsa László Labdarúgó 
Emléktorna a Nagyszombati 
Kerületi Önkormányzat pénz- 
beli támogatásának köszön-
hetően valósulhatott meg. 
Köszönet jár a tornát a rendező 
csapatnak is. 

Zuzana Červenková
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Štefan Mikuš új könyvéről 

2022. szeptember 18-án, vasárnap, az 
evangélikus templomban az összegyűlt 
hívek a szlovákok Alföldről községünkbe 
való áttelepülésének 75. évfordulójára 
emlékeztek. Azok, akik még Pitvaroson 
születtek, és még emlékeznek szülőfalu-
jukra, már kevesen vannak, de az emlé-
keknek köszönhetően, melyekről oly 
szívesen beszéltek gyermekeiknek, uno-
káiknak és dédunokáiknak is, még sokan 
vannak olyanok, akik szükségét érezték 
annak, hogy megemlékezzenek erről a je-
les évfordulóról. 

Az ünnepi rendezvény részét képezte 
Štefan Mikuš új, immáron második, „Po-
daná ruka v 1947/Kinyújtott kéz 1947“ 
című kiadványának bemutatása. A kiad-
ványt a Dolnozemský evanjelik Polgári 
Társulás adta ki Diószeg Város anyagi 
támogatásával, illetve Róbert Varga fő tá-
mogatónak, és Bende Sándor támogatásá-
nak köszönhetően. 

Az áttelepülés témájára már sok min-
dent leírtak, és vitathatatlan, hogy sok ezer 
ember számára sok jót hozott, de sok csa-
lódást is. Talán a legjobban az új kiadvány 
előszavában a nemrég elhunyt publicista, 
Ľudo Pomichal írta meg mindezt, és min-
dazoknak, akiket ez a téma érdekel, aján-
lom ennek a cikknek az elolvasását. 

Štefan Mikuš úr már néhány éve az 
áttelepülés témájának feldolgozásával 
foglalkozik, és 2020-ban kiadta a „Pitva-
rošské nárečie/Pitvarosi nyelvjárás“ című 
könyvet, melyben a még élő áttelepültek 
és utódaik segítségével feltérképezte azt 
a gyönyörű nyelvjárást, melyet a pitva-
rosiak az Alföldön az évszázadok során 
megőriztek. 

A második projektje egy olyan kiad- 

Osztálytalálkozó 56 év után

2022. szeptember 24-én a Tevel Ho-
telben alapiskolai osztálytalálkozó volt 
(1965/1966-os évfolyam). A találkozókat 
5 évenként, rendszeresen, különböző 
helyeken szerveztük meg, hol a futball-
pályán lévő vendéglőben, a Jamajkában 
vagy a Grandban. Az 50 éves osztály-
találkozókor úgy döntöttünk, hogy ezu-
tán minden évben találkozunk. A két, 
járvánnyal terhelt évet kivéve, ez min-
den évben sikerült is. Ebben az évben, az 
56 éves találkozó a Tevel Hotelben volt. 
A 40 élő osztálytárs közül 11-en jöttek 
el. Meghívásunkat elfogadták tanítóink, 
Alica Dömötörová és Porgesz András is, 
ami nagy öröm volt számunkra. Jól elbe- 
szélgettünk, megnéztük a fényképeket, és 
felelevenítettük a régi szép időket. 

Július Šido 

vány lett volna, amelyben le szerette volna 
írni az 1947-ben Diószegre települt pitva-
rosiak sorsát. Mivel munkájára a rendsze-
resség a jellemző, a fő utca feltérképezése 
során tudatosította, milyen szorosan fonó-
dik egymásba az idetelepülők sorsa a vá-
ros többi lakójáéval, így történelmi kuta-
tásait kibővítette a fő utca összes lakójára. 
Könyve tehát leírja a házakat, főleg azok 
lakóit, akik abban az időben, a II. világhá-
ború előtt, alatt és után itt éltek, hangsú-
lyozva 1947-et, amikor a községbe bete-
lepültek a pitvarosiak. 

A vasútállomástól a galántai keresz-
teződésig és vissza összeírta az összes há-
zat, melyek közül már többet lebontottak, 
és azok lakóit, de azok elődeit és utódait 
is, így a könyv jóval nagyobb idősza-
kaszt ölel fel, és néha egészen a 20. szá-
zad elejéig nyúlik vissza, de a 21. száza-
di valóságot is leírja. A szerző az eredeti 
lakosok, az elhurcolt zsidók, a kitelepített 
németek és magyarok, és természetesen az 
Alföldről áttelepült szlovákok sorsával is 
foglalkozik. Az utóbbiak esetében nem-
csak a fő utcára szorítkozik, de a község 
egyéb részeire is. Információforrásként az 
értékes levéltári iratok, anyakönyvek, de 
sok lakos személyes emlékei szolgáltak. 

A házak és lakosok csupán adatokból 
álló jegyzéke unalmas olvasmány lenne, 
de a szerzőnek sikerült a szövegbe szá-
mos, az egyes személyekhez és családok- 
hoz kapcsolódó érdekes történetet be- 
csempésznie. Eltúlozva azt szoktam mon-
dani, hogy minden könyvben kell, hogy 
legyen valami, amin nevetni lehet, és amin 
az olvasó elsírja magát. Ez a szerzőnek si-
került is. A könyvet majd kétszáz történel-
mi fénykép egészíti ki, melyek az olvasó-

nak a fő utca régi képét hozzák elő, de az 
itt lakókat és az érdekes eseményeket is. 

Ennek a könyvnek a kiadása történeti 
és szociológiai szempontból is jelentős, 
hiszen bizonyos mértékig városunk életét 
elemzi a történelem egy nehéz szakaszá-
ban, mely oly sok szívben hagyott be nem 
hegedt sebeket, de számos vidám és bol-
dog történetet is, melyet a fő utca egykori 
lakói átéltek. 

Engedjenek meg egy rövid idézetet 
a szerző szövegéből, mely pontosan ér-
zékelteti a könyv fő gondolatát: „75 éve 
élünk itt együtt, és továbbra is konfliktusok 
és gyűlölet nélkül szeretnénk itt élni, bé-
kében, megértésben, mindannyian együtt. 
Az eredeti áttelepülők már kevesen van-
nak, ezért annál jobban kellene tisztelnünk 
őket, mert szüleinkkel, nagyszüleink- 
kel sőt dédnagyszüleinkkel együtt élték át 
fiatalságukat ott, a szülőföldjükön.

Legyünk hálásak azoknak, akik írnak 
az újságba, folyóiratokba vagy az inter-
netre, műsort készítenek a rádióba vagy 
a tévébe, és főleg azoknak, akik időről 
időre találkozót szerveznek az alföldi 
szlovákok számára.“

Hogy juthatnak ehhez a könyvhöz az 
olvasók? A szerző a közeli napokban több 
rendezvényen mutatja be könyvét. Készül 
a szenior klubba, és egész biztosan sor 
kerül egy könyvbemutatóra az Inovatech-
ben is. Ha nem szeretnének addig várni, 
forduljanak egyenesen Mikuš úrhoz, vagy 
Dr. Andrea Lukačovská lelkésznőhöz, 
a Dolnozemský evanjelik PT elnökéhez. 

Eva Sudová, szerkesztő
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ROMAFEST 2022
 A roma kultúra hagyományos fesztiválja Diószegen

A hagyományos roma kulturális feszti-
vál, melynek 18. évfolyamára 2022. szep-
tember 10-én a diószegi Inovatech épülete 
előtt került sor, elsősorban a roma kultúra 
megőrzésére, egyúttal annak fejlesztésére 
irányult. A Romafest a galántai régió jeles 
kulturális és társadalmi eseménye, mely 
a roma kulturális örökség művészi érté-
két, a hagyományát és történetét mutatja 
be. A fesztivál, mely a Kisebbségi Kul-
turális Alap pénzbeli támogatásával va-
lósult meg, fő szervezője a Nagyszom-
bati Kerületi Önkormányzat által fenn-
tartott Galántai Népművelési Központ 
volt Diószeg Városával együttműködve. 
A roma kultúra láthatóbbá tétele és a nyil-
vánossággal való megismertetése esélyt 

Csorváson jártunk

A diószegi Dió héj és Diócska citeraze-
nekar egy sikeres pályázat révén (Bethlen 
Gábor Alapkezelő Zrt.) 2022. szeptember 
8-a és 11-e között összpontosításon vett 
részt Csorváson, Diószeg Város magyar- 
országi testvértelepülésén. Nekünk, 
“nagy” citerásoknak nem volt ismeretlen a 
hely és a közösség, mivel a csorvásiakkal 
régóta részt veszünk egymás kulturális 
rendezvényein és szép, baráti kapcsolatot 
ápolunk. A „kicsik” viszont először, de 
minden bizonnyal nem utoljára jártak itt.

Szálláshelyünk a várostól kívül eső, 
gyönyörűen felújított Gróf Wenckheim 
Rudolf kastélyban volt, ami kitűnő helyet 
biztosított a citerapróbáknak is. 

A pályázat keretén belül meglátogat-
tuk Szarvason a Mini Magyarország Ma-
kettparkot, ahol közel 100 híres magyar és 
egykori történelmi magyarországi épület, 
interaktív jármű és épület makettek talál-
hatók. Ezután, mivel már estefelé járt, be-
tértünk a híres Kondorosi Csárdába, ahol a 
finom vacsora mellett betekintést nyertünk 
a régi betyárok, közülük is a leghíresebb 
magyar betyár, Rózsa Sándor életébe. Az 
1740 körül épült Csárdát olyan művészek 
is a történelem részévé tették, mint Arany 
János vagy Erkel Ferenc. 

Utazásunk célja nemcsak az összpon-
tosítás volt. Szeptember 9-én, pénteken, 

ünnepélyes keretek közt Együttműködési 
megállapodásra került sor a Diószegi Dió 
Héj Kulturális Egyesület és a Csorvásiak 
Baráti Társasága Egyesület között. Ez volt 
az első rendezvény, amit a felújított Szlo-
vák Közösségi Házban tartott a Csorvási 
Szlovák Önkormányzat. Szombaton dél-
előtt bemutatásra került a Közösségi Ház 
közvetlen szomszédságában található, 5 
éves kőkemény munka gyümölcse, a Szlo-
vák Emlékház, amely méltóképpen állít 
emléket az egykor itt élő szlovák közös-
ségnek. A szlovák használati tárgyak, érté-
kek itt egy helyen, méltó módon kerülnek 
bemutatásra. A bemutatót megtisztelte je-

lenlétével Emil Kuchár úr, a Szlovák Köz-
társaság Békéscsabai főkonzulja, Paulik 
Antal, a magyarországi szlovák nemze-
tiség parlamenti szószólója, és Hollerné 
Racskó Erzsébet, az Országos Szlovák 
Önkormányzat elnökasszonya. Mi a jó 
hangulathoz egy kis citerazenével járul-
tunk hozzá. Délután kétnyelvű istentisz-
teleten vettünk részt a helyi evangélikus 
templomban. 

A 20. Csorvási Szlovák Nap a művelő-
dési házban folytatódott, ahol a színes kul-
túrműsort a helyi citerások, a csabacsűdi 
éneklőcsoport, a Dió héj és a Diócska 
citerazenekar biztosította. A kultúrműsort 
finom vacsora, és az elmaradhatatlan tom-
bolahúzás követte. Az este jó hangulatú 
bállal zárult.

Vasárnap a reggeli után elbúcsúz-
tunk vendéglátóinktól, és a mihamarabbi 
viszontlátás reményében elindultunk ha-
zafelé.  

Ezúton is szeretnénk köszönetet mon-
dani a szívélyes vendéglátásért. Örülünk, 
hogy ennek a kedves közösségnek mi is a 
részesei lehetünk.    

Dió héj – Kulturális Egyesület
Kováč Marcela, 

a Dió héj citerazenekar tagja

ad arra, hogy jobban megértsük ennek 
a nemzeti kisebbségnek a kulturális szo-
kásait és megismerjük hagyományait. 
A roma nemzeti kisebbség Szlovákia ke-
retén belül kiegészíti, de jelentősen be-
folyásolja a helyi kultúrát. A Romafest 
megrendezésével a szervezők a kulturá-
lis tevékenységgel foglalkozó tehetséges 
romáknak igyekeztek teret biztosítani, 
olyanoknak, akik felelevenítik és fejlesz-
tik a roma kultúrát. A fesztivál fontos ho-
zadéka a roma kultúra pozitív bemutatása, 
és a roma folklór megismertetése a nyil-
vánossággal, és az is, hogy hozzájárul az 
emberi kapcsolatok elmélyítéséhez a nem 
roma, többségi társadalommal,

A Galántai Népművelési Központ és 
Diószeg Város a Romafest fesztivál kere-
tén belül be szerették volna mutatni a la-
kosságnak a gazdag roma kultúrát, művé-
szi sajátosságait, mivel a roma lakosság-
nak régiónkban mély gyökerei vannak. 

A roma polgártársak művészi előadá-
sának sokszínűségét egy érdekes műsor-
ban a már tapasztalt és a fiatal tehetséges 
művészek, valamint a gyönyörű hangú 
Jadranka Bangová, a hegedűvirtuóz Im-
rich Farkaš, Dezider Hollósi alias Korčo 
Piťo és Slezák Erika énekesek, a Bango 

Family zenei együttes, a Sebastian Ko-
tek Trio, a Farkaš Trio, valamint a Mag-
nólia Trio Band mutatták be. A Diósze-
gen megrendezett fesztivál keretén belül 
a látogatók megkóstolhatták a jellegzetes 
roma ételeket, mint például a májas tész-
tát vagy a pacalpörköltet. A kiválóan el-
készített ételek intenzív illata odavonzot-
ta a fesztivál résztvevőit és a látogatókat 
is. Őszinte köszönet a fesztiválon fellépő 
művészeknek, és Viera Frantovának, az 
Inovatech igazgatójának, e sikeres feszti-
vál megvalósításához nyújtott segítségért.

Mindazok, akik szeretik a tempera-
mentumos roma kultúrát és ellátogattak 
a diószegi Romafestre, egész biztosan egy 
színes zenei program, és a jellegzetes éte-
lek kóstolásának részesei lehettek.

A Romafest fesztivál célja a területün-
kön élő romák kulturális hagyományainak 
bemutatása és megőrzése. A Diószegen 
megrendezett hagyományos roma kulturá-
lis fesztivál, a Romafest, a nagyközönség 
elé tárta a roma kultúra egyediségét, és 
kinyilvánította a tolerancia és a régióban 
élők békés együttélésének fontosságát.  

 
Galántai Népművelési Központ
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Aktívak voltak klubunk tagjai

Nyílt nap az Antonius Szenior Központban

A Diószegi Szenior 
Klubban augusztus hónapra 
a gazdag, a munkatervet ko-
pírozó klubtevékenység volt 
a jellemző. Mindjárt augusztus 
elején, pontosabban 2022. 08. 
4-én, a magyarországi Lipóti 
Termál- és Élményfürdőbe lá-
togattunk el, ahol a szép időben 
nagyon jól éreztük magunkat. 
Élveztük a jól felszerelt fürdőt, 
a tökéletes medencéket, egy- 
szóval a kellemes környezetet. 

A másik sikeres rendezvé-
nyünk egy egésznapos kirán-
dulás volt 2022. 08.18-án 
a jókai vízimalomhoz, ahol 
egy szép, nyugodt, pihentető 
napot töltöttünk el a víz mel-
lett, amelyben az alacsony 
vízállásnak és a szép napsüté-
ses időnek köszönhetően né- 
hány nőtagunk meg is mártó- 
zott. Nagyon elégedettek vol-
tunk a vendéglő ételkínálatá-

val, és a fiatal és ügyes felszol-
gálókkal. Szellemileg és tes-
tileg is kipihenve tértünk haza. 

Több  mint 10 éve már, 
hogy Diószeg külterületén 
befejeződött az idősek ottho-
nának építése, melybe 2012. 
9. 6-án befogadtuk az első 5 
lakót, és ahová 17 alkalmazot- 
tunk munkába lépett. Emlék-
szem, mintha csak tegnap lett 
volna. Semmilyen gyakorlat, 
csak egy csapat kiváló ember 
és a nagy lelkesedés. Semmit 
nem sajnálok, mert elölről 
kezdtünk mindent, a saját el-
képzeléseink szerint... Ma több 
mint 70 kliens él itt, akiről 49 
alkalmazott gondoskodik. 

Ezúton szeretnék köszöne-
tet mondani minden jelenlegi, 
de volt alkalmazottunknak 
is munkájukért, emberségü- 
kért és a törődésért, mert csak 
ennek a kiváló közösségnek 
köszönhetően működhetünk. 
A szép, 10 éves évfordulót egy 
nyílt nappal ünnepeltük meg. 

Az intézmény területén 
lévő kerti részben zajló ün-
nepséget az igazgatóasszony 
nyitotta meg és mondott be- 
szédet, majd E. Michálková 
adta elő versét. Őt követte 
M. Jung a művészeti alapis-
kolából gitárjátékával, majd 
intézményünk hölgyei M. Mi-
chalovová, M. Bognárová, B. 

Aranyosiová és A. Krajčovi-
čová szavalatai hangzottak el. 
A délutáni programról a művé-
szeti alapiskola M. Matejčík és 
F. Orlický alkotta harmonika 
duója gondoskodott. 

A délutáni műsorban 
nagy tisztelettel köszöntöt-
ték a Szlovák Filharmónia és 
a Szlovák Rádió Zenekará-
nak tagjait, a Kajan házaspárt. 
Meghívásunkat elfogadta vá-
rosunk ökumenikus énekka-
ra is. A gazdag programot 
a RESCUES Slovakia ön-
kéntes mentősei és a kutyás 
mentősök zárták, akik nem 
először jártak nálunk. Klien-
seink is bekapcsolódtak a fel-
lépésbe, és végül a négylábú 
bozontos kutyusokkal való 
fényképeszkedés következett. 

A fő műsor folyamán, az 
intézmény területén külön-
böző kísérőrendezvények 
voltak, mint a fotósarok, tár-
sas- és sportjátékok, kreatív 
műhelyek, kognitív tréning és 
kívánságfa. Itt klienseinknek, 
közeli hozzátartozóiknak, vagy 
a vendégeknek lehetőségük 
nyílt arra, hogy kipróbálják 
és bekapcsolódjanak az intéz- 
ményben megvalósuló aktivi-
tásokba. Az épület földszintjén 
képkiállítás, illetve a kreatív 
műhelyekben készült termé-
kekből álló kiállítás volt, kiál-
lításra került az intézmény kró-
nikája, és a mindennapi életün-
ket bemutató fényképek is. 

Az épületbe lépéskor nem 
hiányozhatott az „üdvözlő- 
ital“, a születésnapi torta, az 

édes rétes vagy pogácsa. 
Ez a szép nap a barát-

ság, a szeretetteljes ölelés, az 
együtt eltöltött közös tevé- 
kenység jegyében zajlott. 
Megmutattuk, hogy klien-
seink teljes értékű tagjai tár-
sadalmunknak, hogy tiszte-
lettel kell, hogy viseltessünk 
irántuk, hogy becsüljük meg 
mindazt a tapasztalatot, melyet 
életük során szereztek.  

A nyílt napot és az egész 
napos programot alkalmazot-
taink nemcsak a vendégek ré-
szére szervezték, de a mi ked-
ves időseink részére is. Ezért 
köszönöm az energiát és időt, 
amelyet e csodás nap előké- 
szítésére fordítottak, melynek 
során megpróbálták hűen be-
mutatni klienseink hozzátar-
tozóinak, az állami és magán 
szektor intézményeinek, me-
lyekkel az egész év folyamán 
együttműködünk, munkánkat 
(küldetésünket). 

Az elkövetkező évekre sok 
boldog és elégedett ügyfelet, 
türelmes, szeretettel teli törő-
dést adó személyzetet, sok lel-
ki és testi erőt, és sok sikeres 
évtizedet kívánok...

Pavol Bartaloš

Augusztus utolsó ren-
dezvénye a már hagyományos 
látogatás volt a Nagyfödémesi 

Aranyeső Klubban. Minden 
évben barátaink meghívnak 
minket egy zenés, baráti ta-
lálkozóra, frissítőre és szó-
rakozásra, ahol közösen el-
beszélgetünk, énekelünk és 
táncolunk. Barátainknak egy 
nagy köszönet jár a meghívá-
sért, a kiváló vendéglátásért és 
baráti hangulatért, és remélem, 
hogy nem ezek voltak a mi 
utolsó baráti találkozásaink.

Sikeresek voltak ezek 
a rendezvények, köszönöm 
mindenkinek, aki részt vett 
rajtuk, köszönöm a Diószegi 
Városi Hivatalnak, Krommer 
Gábor hivatalvezetőnek, aki 
biztosította tagjaink szállítását 
ezekre a tervezett kirándulá-
sokra.  

Ján Németh, klubvezető
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Gyümölcs- és zöldségkiállítás

Kertészeink a nyitrai Agrokomplexen

A Szlovákiai Kiskertészek 
Szövetsége Diószegi Helyi 
Szervezete 2022. 09. 10-12-én 
gyümölcs- és zöldségkiállítást 
szervezett, melyen 29 diószegi, 
kismácsédi és újhelyi hobbi-
kertész vett részt. 113 termény 
került kiállításra. A kiállítást 
211 személy tekintette meg, 
hétfőn, 2022. 09. 12-én pedig 
192 tanuló és pedagógus láto-
gatta meg az alapiskolákból, 
óvodákból és a speciális isko-
lából. A kiállítás keretén belül 
került kiértékelésre a „Varázs- 
latos kert” elnevezésű rajzver-
seny 15. évfolyama, melyen 
iskolánk tanulói is részt vettek, 
és nagyon sikeresek voltak. A 
versenybe bekapcsolódó 89 
iskola 681 rajzot küldött be. 

Diószegről sikeres volt: Nikol-
ka Krekáčová a Fučík u. óvodá-
ból, aki ma már elsős alapisko-
lás, az Iskola utca 212 sz. alatt 
székelő Speciális Alapiskolá-
ból Michal Balay, Gabriela Ro-
zenbergová és Angela Botlová. 
Fiatal képzőművészeinknek és 
a pedagógusoknak gratulálunk, 
és reméljük, hogy a jövőre 
megrendezendő rajzversenyen 
is sikeresek lesznek. 

A kiállított termények helye-
zései: 

Gyümölcs és zöldség:     
1. hely – őszi káposzta, 
Ondrej Vicián, Kismácséd
2. hely – hagyma, 
Ján Németh, Újhely

2022. augusztus 20-án 
a Szlovákiai Kiskertészek 
Szövetsége Diószegi Helyi 
Szervezetének tagjai a pusz-
tafödémesi kertészekkel 
közösen ellátogattak a nyitrai 
Agrokomplexre. Kellemes 
meglepetés volt számunkra 
a különböző ágazatokból szár-
mazó kiállítási tárgy mennyi-
sége, de a legjobban tagunk, 
Ondrej Vicián sikerének örül-
tünk, aki őszi káposztájával 
elnyerte az első díjat. Az okle-
velet, ajándékutalványt és tár-
gyi díjakat a SzKK Pozsonyi 
Regionális Választmányának 
tagjai adták át. Vicián úrnak 
szívből gratulálunk, és büsz-
kék vagyunk arra, hogy a mi 
SzKKSz DHSz-nek ilyen si-

keres kertészei vannak. Helyi 
szervezetünket az Agrokom-
plexen még Vladimír Štefun-
ko, Mária Feješová és Myslík 
Anna képviselték, akiknek 
szintén köszönetet mondunk 
szervezetünk képviseletéért. 
A SzKKSz DHSz nevében 
köszönjük mindenkinek, a 
pusztafödémesi kertészeknek 
is, a részvételt, és remélem, 
hogy a kirándulások szervezé-
se terén létrejött együttműkö-
dés nem volt az utolsó, hanem 
a továbbiakban is megmarad. 
Mindenkinek köszönet!

Ján Németh
           A SzKKSz DHSz elnöke

3. hely – Gigant tök, 
Talamon Edit, Diószeg

Dekorációk:

1. hely – Tyúkocska lakik az 
udvarban, Speciális Alapisko-
la, Diószeg
2. hely – Őszi csendélet, 
Ing. Olívia Dovalová, Diószeg
3. hely – Ősz a kertben, Sár-
kány Benedek, Kismácséd

Minden kiállítónak nagyon 
szépen köszönöm a részvételt, 
a győzteseknek gratulálunk 
és mindenkinek jó egészséget 
kívánunk, hogy újra találkoz-
hassunk a 2023-as kiállításon. 
Végezetül szeretnék köszöne-
tet mondani minden tagunk-

nak, a szimpatizánsoknak, és 
a SzKK DHSz választmánya 
tagjainak a kiállítás szervezé-
séhez nyújtott segítségért, a tá-
mogatóknak, a Diószegi Váro-
si Hivatalnak a pénzbeli támo-
gatásért, a felsőpatonyi ZEL-
SEED cégnek a sok kiállított 
terményért, Takács Lászlónak 
a szép szponzori ajándékért – 
dzsem ajándékcsomagolásban, 
amit a kiállítás minden tizedik 
látogatója kapott -, Szabó An-
talnak az almáért, melyet isko-
lánk tanulóinak ajándékozott. 
Az almát a gyerekeknek a ki-
állításról való távozásukkor 
adtuk át. 

Nagy köszönet jár az Ino-
vatech vezetőségének és alkal-
mazottainak a kiállítás rende-
zéséhez nyújtott segítségért, és 
a technikai szolgáltató vezető-
ségének és alkalmazottainak 
is. Nem utolsósorban köszön-
jük a dánosi Tóth Ágikának, 
hogy szép termékeinek árusí-
tásával színesebbé tette kiállí-
tásunkat, köszönet Slavomíra 
Mikušovának a kötött termé-
kekért, a jókai Jozef Németh-
nek pedig a kiváló mézért. 

Mindenkinek köszönet, és 
már most várjuk a 2023-as ki-
állítást. 

Ján Németh
A SzKK DHSz elnöke
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Tanévkezdés a Petőfi Sándor Alapiskolában

„Itt van az ősz, itt van újra, szép mint 
mindig énnekem; Isten tudja, hogy mióta 
szeretem, de szeretem.“

Egy Petőfi-idézettel indítjuk az idei 
tanévet – nem ok nélkül. Ebben az isko-
laévben ünnepeljük iskolánk névadója, 
Petőfi Sándor születésének 200. évfor-
dulóját, amely a második félévben nagy 
mértékben meghatározza majd iskolánk 
belső életét. Ám addig sem telik el ese-
mény nélkül egyetlen hónap sem. Alig- 
hogy megtörtént a tanévnyitó, máris fel-
pezsdült az élet az iskolában. Az elsősök 
bátran ismerkedtek az új környezettel, 
a tanszerekkel, a tanító nénikkel és termé-
szetesen egymással. Az elsősök az idén is 
megkapták a Rákóczi Szövetség Magyar 
Iskolaválasztási Programja által biztosított 
iskolatáskákat, valamint az összetartozást 
jelképező ösztöndíjat, amelyet a szülők 
saját belátásuk szerint különböző isko-
lai segédeszközökre költhetnek el. A na-
gyobbak nem győzték mesélni, hogy mi 
minden történt velük a legutóbbi találko-
zásuk óta. És mindezekkel együtt elindult 
az iskolai programok sorozata is.

Szeptember elején – ahogy minden 
évben – diákjainkkal ellátogattunk a Kis-
kertészek Szlovákiai Szövetsége helyi 
szervezetének kiállítására.  Pár nappal 
később sor került az iskolaév első, iskola 
által szervezett kirándulására, az ausztriai 
Familyparkba, amely a Fertő-tó közelében 
helyezkedik el. A vidámpark iránt olyan 
nagy volt az érdeklődés, hogy a jelent-
kezőkkel 2 autóbusz is megtelt. Kicsik-na-
gyok, gyerekek és felnőttek egyaránt él-
vezték a változatos attrakciókat, és a bo-
rús idő ellenére nyitástól csaknem a zárá-
sig tartott a felhőtlen  szórakozás. Szep-
tember 19-én megemlékeztünk a magyar 
irodalom egy nagy alakjának, Tamási 
Áron születésének 125. évfordulójáról. 
Résztvettünk a Rákóczi Szövetség által 
meghirdetett „Tamási-játékban“, amely-
nek keretében a Kárpát-medencei iskolás 
gyerekek a magyar órákon felidézték az 

író egy-egy művét, és elidőztek néhány 
ismert mondásának magyarázatánál, majd 
a szociális háló segítségével mindenkivel 
megosztottak egy számukra kedves idé-
zetet. A futballpályán az idén is megren-
dezésre került a Józsa László Labdarúgó 
Emléktorna, amelyen diákjaink minden 
évben lelkesen szurkolnak a résztvevő 
csapatoknak. Így történt ez idén is, annak 
ellenére, hogy az időjárás nem volt éppen 
a legkedvezőbb a nézőtéren ülők számá-
ra. Szeptember végén – Benedek Elek író 
születésnapján – a legkisebbek megemlé-
keztek a magyar népmese napjáról. Mesék 
olvasásával és megtekintésével, illusztrá-
ciók és poszterek készítésével állítottak 
emléket „a nagy mesemondónak“. 

Októbertől iskolánkban is beindultak 
a szakkörök, amelyek azt a célt szolgál-
ják, hogy kis tehetségeink vagy az adott 
szakkör iránt érdeklődést mutató tanu-
lóink délutánonként is hasznosan és kel-
lemesen töltsék szabadidejüket. Idén is 
lesz néptánc és modern tánc szakkör, ahol 
gyerekeink elsősorban a különböző ren-
dezvényeken való fellépésekre tanulnak 
be egy-egy koreográfiát; sakk-kör, ame-
lyen a jó stratégiai képességekkel rendel-
kezők próbálnak felülkerekedni egymá-

son. Lesz matematika és szlovák nyelvi 
szakkör a tantárgyi versenyekre készülők 
részére; énekkar a dalosajkúak számára; 
ping-pong szakkör a sport szerelmeseinek 
és turisztikai szakkör, amelynek nemcsak 
a tanulóink, hanem a szülők között is nagy 
sikere volt a tavalyi évben. Nem marad 
el természetesen az iskolaújság előké- 
szítésével és szerkesztésével foglalkozó 
„Kukackodó szakkör“ sem, amely lehető-
vé teszi, hogy iskolánk életének néhány 
mozzanatát, valamint a tanulóink munkáit 
nyomtatott formában is elérhetővé tegyük.

A szeptemberi események, a szak-
körök beindítása, valamint a folyamat-
ban lévő nyertes pályázataink (a Bethlen 
Gábor Alapkezelő Zrt., a Nadácia Pontis 
–Tesco alapja és a Szlovák Köztársaság 
Kormányhivatala által kiírt pályázatok, 
amelyekről a megvalósításukat követően 
folyamatosan beszámolunk majd) arra 
engednek következtetni, hogy az elkövet-
kezendő hónapok is eseményekben gazda-
gon telnek majd. Ezzel kívánok jó munkát 
iskolánk minden tanulójának és pedagó-
gusának.

PaedDr. Takács Katalin
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Örömmel fogadjuk, ha kezdeményezé-
seiket vagy hozzászólásaikat a www.
vincovles.com honlapon található online 
űrlapon juttatják el hozzánk. A honlapon 
megtalálhatók a fürdő üzemeltetését érintő 
információk is. Elektronikus levelüket a 
kupalisko@vincovles.com e-mail címre 
várjuk. 

Köszönjük a nyári idényben hozzánk 
ellátogatóknak, hogy minket választottak, 
főleg nekik köszönhetően képes a fürdő 
fejlődni.

Örülünk látogatásuknak a 2023-as 
idény-ben is!

Viktor Janko 
a Vince-erdei Termálfürdő ügyvezetője

4 ISKOLÁINK

Szeptemberben megnyitottuk az iskola kapuját

A nyári szünidő vége nemcsak a Kuff- 
ner Károly AI és Óvoda és a művészeti 
alapiskola pedagógusai, nevelői számára 
jelentett többletmunkát, hanem a nem pe-
dagógiai alkalmazottak részére is. Mind- 
annyian felelősségteljesen készültek az új, 
2022-2023-as tanévre, aminek ünnepélyes 
megnyitója szeptember 5-én, az iskola 
udvarán volt. Bevezető beszédet Slávka 
Kramárová, az iskola igazgatója mondott, 
aki köszöntötte a megjelenteket, külön az 
elsősöket. Nagy öröm számunkra, hogy 
a három első osztály az új épületszárny-
ban helyet kapó feldíszített tantermek-
ben tanulhat. Ezúton köszönjük Diószeg 
Városának, hogy finanszírozta a négy 
tantermes épületrész építését. A várossal 

A nyári idény kiértékelése

A Vince-erdei termálfürdő a nyári 
idényt 2022. június 17-én nyitotta meg. 
Az utóbbi években a korai nyár tanúi va-
gyunk, amikor is június közepétől már 
fürdésre alkalmas az időjárás, és nem 
volt ez másképp idén sem. A júniusi na-
pok a látogatottság szempontjából is ér-
dekesek voltak, és ehhez hozzásegítettek 
a napfényes hétvégék is. A fürdő átlagon 
felüli látogatottságnak örvendett, és ez 
beigazolódott a főidény alatt is (július és 
augusztus). Ahogy a nyár elejére a korai 
idénykezdés volt a jellemző, nem lepőd-
tünk meg az idény korai végén sem, 
amely augusztus második felében követ-
kezett be, amikor a látogatottság tükrözte 
az időjárás jellegét, vagyis az alacsonyabb 
átlaghőmérsékletet és az esős napokat. 
A fürdő a nyári idényt végül augusztus 
31-én, szerdán zárta le. A nyári idény so-
rán (76 fürdésre alkalmas nap) a fürdőt 
80 ezer napi fürdőző látogatta meg, ami-
vel a fürdő elérte a kitűzött napi átlaglá-
togatottságot. A látogatók idén számos 
előnyt élvezhettek, például a Zľavomat 
portál által kínált kedvezményes belépés 
által, vagy a Multisport kártya használa-

tával, illetve az ISIC, ITIC a EURO<26 
igazolványok nyújtotta kedvezményes 
belépés által. A fürdő kempingje szintén 
nagy látogatottságnak örvendett (össze-
sen több mint 6000 éjszaka eltöltése), az 
elszállásoltaknak csaknem a fele a szom-
szédos Csehországból érkezett, és ez volt 
érvényes a Vince-erdei nyaralótelepre 
is. A fürdő számára nagy öröm a diósze-
gi látogatók éves számának emelkedése. 
A teljes nyári idény során összesen 2083-
an voltak, ami több mint egy harmados 
növekedést jelent az előző évhez képest. 
A látogatók értékelték a pihenőmedence 
árnyékoló ponyvával való részleges lefe-
dését, valamint a második csúszdát. A 
fürdőnek az elkövetkező időszakban meg 
kell majd birkóznia az energiaárak emel-
kedésével, ezért a következő időszakra 
tervezett beruházásokat megfontoltan át 
kell majd értékelni. 

A fürdőt érintő információkról, és az 
aktuális történésekről a közösségi hálókon 
– Instagram  (vincovles_official) vagy Fa-
cebook (tkvincovles) olvashatnak az ér-
deklődők. Csatlakozzanak követőinkhöz, 
így nem maradnak le az újdonságokról. 

együttműködve sikerült biztosítanunk 
a gyerekek számára a modern berendezést 
és didaktikai technikát. A hozzáépítésnek 
köszönhetően végre egy helyen lehet az 
iskolai klubnak mind az öt osztálya. 

Az iskolaigazgató köszöntését 
követően Szabó Antal mérnök úr, Diószeg 
Város polgármestere, akit a tanévnyitóra 
Krommer Gábor hivatalvezető, és Mária 
Gubíniová, a szervezési főosztály vezetője 
kísért el, szólt a tanulókhoz, szülőkhöz és 
alkalmazottakhoz. A polgármester beszé-
dében a tanulóknak és alkalmazottaknak 
sok sikert kívánt, és egyúttal megköszönte 
az eddig elért eredményeket és az iskola 
előrehaladását.

Az új tanévben az iskola kapuit 146 
gyerek lépte át, az alapiskolát 365 láto-
gatja, ebből 24 gyerek ukrajnai, a hét ki-
helyezett tagozattal (Diószeg, Pusztafödé-
mes, Jóka, Tallós, Nagyfödémes, Szentha-
raszt – Vinohrady n. Váhom, Felsőszeli) 
működő művészeti alapiskolába pedig 
467 tanuló jelentkezett.

Szeretnénk minden gyereknek kivétel 
nélkül segíteni, ezért létrehoztunk egy 
iskolai támogatói csoportot, melyben is-
kolai pszichológus, szociális pedagógus, 
nevelési és karriertanácsadó, pedagógus 
asszisztens, iskolai digitális koordinátor 
és prevenciós koordinátor dolgozik. 

Mindannyian egy coviddal terhelt, sok 
ismeretlen dologgal teli, nehéz időszakot 
tudhatunk magunk mögött. Jelenleg a zöld 
járások közé tartozunk, azonban még nem 
tudjuk felmérni, mi vár ránk az elkövet-
kező időszakban. Meg vagyok azonban 
győződve arról, hogy meg tudunk majd 
birkózni a különböző kihívásokkal, amiről 
nem egy alkalommal megbizonyosodhat-
tunk. 

Minden pedagógusnak, szülőnek, gye-
reknek és iskolabarátnak főleg jó egészé-
get kívánok, hogy az új tanévbe jó kedvvel 
és pozitív energiával telve lépjenek be. 
Szorítsunk egymásnak, hogy a ránk váró 
időszakkal meg tudjunk birkózni. 

Slávka Kramárová
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Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2022. június 27-én megtartott 36. rendkívüli üléséről

Szeniorok anyagi
 támogatása

Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2022. 09. 21-én megtartott 37. üléséről 

A városi képviselő-testület jóváhagyta:
• Az ülés napirendi pontját;
• Dologi teher létrehozása Diószeg Város 

és a Nyugat-szlovákiai Villamosművek 
Rt. között. A dologi teher in personam 

A városi képviselő-testület jóváhagyta:

• az ülés napirendi pontjait;
• a 96/2016 sz., a pirotechnikai termékek 

használatáról szóló önkormányzati ren-
delet 1/2022 sz. módosítását;

• a 103/2019 sz. önkormányzati rendelet 
3/2022 sz. kiegészítését, amely a város 
fenntartói hatáskörébe tartozó iskolák és 
oktatási intézmények költségeinek rész- 
leges térítéséről szól;

• Diószeg Város 2022-es évi költségve-
tésének 4. sz. módosítását a bevételi és 
kiadási oldal 185 394 eurós megemelé-
sével;

• Telekrész eladását Ferdinand V. és Anna 
V. részére 20 euró/m2 áron különleges 
elbírálás okán; 

• Telekrész eladását Dezider N. és Draho-
míra N. részére 20 euró/m2 áron külön-
leges elbírálás okán; 

• Az Inovatech TI épületében lévő Hraj-
kovo Gyermekközpont helyiségei egy 
részének bérbeadását Tomáš Sz. rész- 
ére egy éves időszakra 70 euró/hónap 
összegben;

• a „Viacúčelová športová hala v meste 
Sládkovičovo / Többcélű sportcsarnok 
Diószegen” projekt társfinanszírozását 
275 592,07 euró összegben;

• a 2022.02.09-én kelt 336/MZ-2022 sz. 
rendelet szövege egy részének megvál-
toztatását úgy, hogy a projekt társfi-
nanszírozásának összege az eredeti 
181 866,23 euró 275 592,07 euró 
összegre emelkedik;

• a 2019.12.04-én kelt 133/MZ-2019-es 
és a 2022.02.09-én kelt 337/MZ-2022 
sz. rendeletek törlését;

• a „Rozšírenie kapacity MŠ Fučíkova 
výstavbou nového objektu/ A Fučík 
utcai Óvoda férőhelyeinek bővítése új 
épület építésével” projekt társfinanszí-
rozását 501 061,26 euró összegben;

• Dominika R. kérelmét Diószeg Város 

Diószeg Város ebben az évben is anya-
gi támogatást készít elő mindazok számára, 
akik 2022-ben már betöltötték, illetve töl-
tik be 70. életévüket és az idősebbeknek. 

A támogatás kifizetésére 2022. novem-
ber 21–25-e közt kerül sor a városi hivatal 
pénztárában mindazon személyek részére, 
akik legalább 2 éve állandó lakhellyel ren-
delkeznek Diószegen. 

A támogatás átvételéhez szükséges 
a személyi igazolvány felmutatása. Aki 
egészségi okokból nem tudja személyesen 
átvenni a pénzt, megteheti azt az általa 
megbízott személy is. Ebben az esetben is 
szükség van a nyugdíjas személyi igazol-
ványára.

Mgr. Michalek Szilvia

„Önmagát becsüli meg minden nemze-
dék azáltal, hogy tudomásul veszi: a világ 
nem vele kezdődött.”           (Sütő András)

A mi világunk apáink, nagyapáink, 
anyáink, nagyanyáink, dédszüleink éle-
tével, munkásságával kezdődött. Ők építet-
ték számunkra azt a jelent, amelyben a mi 
generációnk egy újabb nemzedék jövőjét 
alapozhatja meg. Mindennapi munkánkhoz 
az elődök példáiból meríthetünk erőt, hitet 
és bátorságot.

Október az idősek iránti tisztelet hónap-
ja, amely a szép kort megélő emberekről és 
megbecsülésükről szól.  Ebből az alkalom-
ból köszöntjük mindazokat az embereket, 
akik egy hosszú élet munkáját, tapaszta-
latait tudhatják maguk mögött. Szeretettel 
gondolunk rájuk, s nem csak ebben a hó-
napban, hanem az év minden napján, hisz 
szeretetükkel, bölcsességükkel ők is min-
dig a rendelkezésünkre állnak. Idős koruk 
tapasztalatával helyükre tudják tenni a 
dolgokat, tudják mi a jó, amit tovább ad-
hatnak, s tudják mi az a rossz, amit el kell 
kerülni a következő generációnak. Felada-
tunk, lehetővé tenni számukra az öregkor-
hoz méltó életet, támaszt nyújtani nekik 
a pihenés éveiben. Vigyázni kell rájuk, 
segíteni őket, hogy a hosszú évek kemény 
munkája után örömteli és békés életet él-
hessenek. Érezzék, hogy nem hagyjuk ma-
gukra őket, hogy fontos részei életünknek. 
Szüleink és nagyszüleink mosolya és gon-
doskodása rengeteg erőt sugároz felénk, 
a kitartásuk, szeretetük felbecsülhetetlen 
kincs számunkra. 

Jó egészséget, tartalmas, boldog életet 
kívánunk minden idős polgártársunknak!

Mgr. Michalek Szilvia
szociális referens

Tisztelet városunk
 idős polgárainak 

Felszólítás a hátralékok rendezésére

Diószeg Város felszólítja mindazokat, 
akik eddig nem fizették meg a 2022-es évi, 
illetve az ezt megelőző évekre kirótt helyi 
adót - ingatlan-, kutya-, szállásadó, illetve 
a hulladékelszállítási illeték, hogy 2022. 

létrehozása határozatlan időre szól és 
térítésmentes.

Az ülés jegyzőkönyve teljes terjedel-
mében megtalálható a www.sladkovicovo.
sk címen.

Területrendezési Tervének megváltoz-
tatására, melyben a 4231 sz. tulajdoni 
lapon vezetett 2211/1 sz. parcellának 
a V.c. területre való besorolását kérel-
mezte;

• az Összevont Iskolának - Iskola utca 
1087, Diószeg,  a 2021/2022-es tanév 
nevelési-oktatási tevékenységéről szóló 
jelentését;

• a Petőfi Sándor MTNy Alapiskola és 
Óvodának a 2021/2022-es tanév neve-
lési-oktatási tevékenységéről szóló je-
lentését.

• Dologi teher létrehozásáról szerződése-
ket Diószeg Város és a Nyugat-szlová-
kiai Villamosművek Rt. között;

• Dologi teher létrehozását Diószeg Vá-
ros és az OC Sládkovičovo Rt. között 
határozatlan időre és ingyenesen. 

A városi képviselő-testület nem hagyta 
jóvá:

• a „Lakóház felújítása átmeneti otthon 
kialakítására Diószegen” projekt társfi-
nanszírozását 209 732,96 euró összeg-
ben.

A városi képviselő-testület tudomásul 
vette:

• A 35. és 36. ülés határozatainak telje-
sítéséről szóló jelentést, melyet a város 
főellenőre végzett el.

Az ülés jegyzőkönyve megtalálható a 
www.sladkovicovo.sk honlapon.

november 1-jéig tegyenek eleget adózási 
kötelezettségüknek. Az adott határidőig 
nem rendezett hátralékot a város végre-
hajtó által hajtja be. 
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Választások 2022

2016 – 2017-ben sikeresen működtünk 
együtt a Szlovák Közútkezelő Vállalattal 
a „Diószeg környéki I. és II. osztályú beton- 
utak felújítása” elnevezésű pályázatban. 
Ennek az uniós forrásból megvalósuló 
beruházásnak köszönhetően újjáépítettük 
a Szenc – Diószeg, és Diószeg - Galánta 
közutakat. A felújítás nemcsak az úttest 
cseréjét érintette, hanem zajvédő fala-
kat is építettek, valamint körforgalmakat 
a Diószeg - Nagyfödémes, Diószeg - 
Pusztafödémes, Diószeg - Kismácséd ke-
reszteződésekben.

Diószegnek korábban nem volt ke-
reskedelmi hitele. Csak az Állami Lakás- 
fejlesztési Alaptól volt hitelünk bérlaká-
sok építésére. A költségvetés összeállí-
tásakor azt az elvet alkalmaztuk, hogy 
csak annyit szabad költeni, amennyi van. 
Az egyesi beruházásoknál azt is vizsgál-
tuk, hogy ezek milyen hatással lesznek 
a város bevételeire. Mindig is azt az el-
vet követtük, hogy „nem lehet mindent 

Vissza nem térítendő támogatások megszerzésére irányuló 
pályázatok áttekintése a 2018-2022 közötti választási időszakban 

egyszerre, csak fokozatosan”. A mostani 
választási időszakban a képviselő-tes-
tület döntése alapján változtattunk ezen 
a szemléleten, és a képviselők 2x 300 ezer 
eurós, és 1x 75 ezer eurós kölcsön fel-
vételéről döntöttek. Ezekből a hitelekből 
valósult meg az Iskola utcai alapiskola 
bővítése 291 616 euró értékben. A köl-
csön fennmaradó részét a TK Vincov les 
s.r.o. alaptőkéjének emelésére fordítottuk. 
Az első 300 ezer eurós hitelből már csak 
75 ezer euró maradt törlesztésre, ezt 2023 
első negyedévében kell törlesztenünk.

Propaganda és propagandisták

Egy propagandista sokat beszél, nagy 
a fantáziája, ki tud találni és terjeszteni 
olyan híreket (hoaxokat), amelyeknek 
semmi közük a valósághoz. A propagan-
distáknak vannak katonái és támogató 
közönségük. A katonák segítenek a hír 
terjesztésében. A közvélemény már várja 

az új híreket, és amikor megkapja, amit 
akar, boldogan kijelenti, hogy „megint 
igazam volt”, miközben az igazság egyál-
talán nem érdekli. A propagandáról nem 
érdemes írni, minden nap hallani, és aki el 
akarja hinni, az el is hiszi.

A jövő bizonytalan. Csak szakszerű 
hozzáállással és közösen, összefogással 
tudjuk megoldani a jövő feladatait. Ezért 
olyan polgármestert válasszanak, aki ké-
pes lesz szakmailag a megkezdett pályá-
zatok befejezésére, és új pályázatok meg-
valósítására. Olyan képviselőket válassza-
nak, akik segíteni tudnak a város fejleszté-
sénél. Olyan emberekre van szükségünk, 
akik képesek részt venni az önkormányzat 
igényes munkájában. Mindenkinek sok 
erőt, egészséget, és a választásokhoz hi-
deg fejet kívánok.

Szabó Antal, polgármester

Sikeres pályázatok: 

• A Janko Kráľ utcai óvoda átépítése 
    és bővítése 346 870 EUR
• Ábrahám utcai magyar tannyelvű óvoda 

felújítása 71 374 EUR 
• A Janko Kráľ utcai Óvoda külső 
    burkolatának hőszigetelése, nyílászárók 
    cseréje 170 000 EUR
• Integrált Egészségügyi Központ 

Diószeg 787 234 EUR 
• Dalloš lakótelep háztömb közti tereinek 

felújítása 505 669 EUR
• Szennyvízcsatorna és szennyvíztisztító 

telep építése, Diószeg, Újhely 
    117 503 EUR 
• Vízelnyelő rendszer építése Diószeg 

112 066 EUR 
• Iskola utcai alapiskola geotermális 
   hőenergia rendszerének kiépítése 
   371 583 EUR 
• Richter utcai alapiskola geotermális 

hőenergia rendszerének kiépítése 
   1 195 981 EUR 
• Wifi neked 15 000 EUR 
• Kerékpárút építése Diószegen 
   517 014 EUR 
• Iskola utcai Óvoda építése 616 023 EUR 
• Cukorgyár utcai lakóház felújítása 
    319 086 EUR
• Vízelnyelő rendszer építése, gyalogutak 

a diószegi parkban 201 437 EUR 
• Felfújható sportcsarnok Diószeg 
   272 299 EUR 

Összesen: 5 619 139 EUR

Még nem kiértékelt pályázatok: 

• A hulladékhasznosítás mértékének 
növelése Diószeg városában 

   354 353 EUR
• Örök emlékezetben, Kuffner Morva- 
    országban és Szlovákiában 
    456 708 EUR 

Összesen: 811 061 EUR

Sikertelen pályázatok: 

• A középületek elavult tüzelőberendezé-
seinek cseréje Diószegen 178 057 EUR 
(2019) 

• A szelektív hulladékgyűjtés támogatása 
Diószeg városában 522 750 EUR (2018) 

• A levegő minőségének javítása Diószeg 
városában 152 000 EUR (2019 és 2020) 

• Ökológiai információs tevékenység sze-
lektív gyűjtés fejlesztésére 79 766 EUR 
(2018) 

• Smart Diószeg terv 486 707 EUR (2021) 

Összesen: 1 419 280 EUR 

A 2018 előtt kidolgozott és ebben a vá-
lasztási időszakban befejezett projek-
tek: 

• Szaktantermek kialakítása az Iskola 
    utcai alapiskolában 77 899 EUR 

Pályázatok a 2018-2022 időszakban 
összesen: 7 927 379 EUR

Saját forrásból megvalósuló beruházá-
sok a 2018-2022 közötti időszakban:

• Járdák, járólapokkal burkolt területek 
felújítása 339 587 EUR

• Utak javítása és felújítása 476 508 EUR
• A Richter utcai alapiskola javítása, 
    felújítása 49 549 EUR
• Alapiskola bővítése az Iskola utcában 

291 616 EUR
• Skatepark építése az Iskola utcai 
    alapiskolában 78 100 EUR
• Halottasház, tetőjavítás 41 505 EUR
• Halottasház, homlokzatjavítás, belső 
    terek felújítása 16 750 EUR
• Az iskolakonyhák és étkezdék berende-

zéseinek cseréje 32 742 EUR
• Slavoj SK futballklub, labdarúgó 
    infrastruktúra fejlesztése 10 000 EUR
• Gyermekjátszóterek építése 
    26 272 EUR
• A Slavoj SK Futballklub nézőterének 

felújítása 39 002 EUR
• Inovatech, tetőjavítás 62 500 EUR
• Vezeték nélküli helyi hangszóró 
    kiépítése 45 108 EUR

Saját forrásból megvalósult beruházá-
sok a 2018-2022 időszakban összesen: 
1 509 239 EUR

Szabó Antal, polgármester
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2022.10.27., 18.00 órától a Kuffner K. AI-
tól az Inovatechig 
Lampionos felvonulás
2022.10.29., 7.00 - 20.00 óra között 
Helyi és megyei önkormányzati 
választások
2022.11.1. és 2., 10.00 és 15.00 órakor 
a helyi hangszóróban 
- ünnepi megemlékezés halottak  
   napján
2022.11.14. – 2022.12.31. az Inovatechben 
SuzanneArt - 3D alkotások kiállítása

2022.11.19., 18.00 órától 
a Danubius FI éttermében                                                                            
a Kuffner K AI és Óvoda szülői 
bálja  
Belépti díj: 30 € 
Jegyelővétel az Inovatech recepcióján

2022.11.25., 18.00 órakor az Inovatechben 
Perinbaba/Holleanyó – mese 
musical 
Belépti díj: felnőttek 14, gyerekek 10 € 
Jegyelővétel az Inovatech recepcióján és 
a Maxiticketen keresztül

2022.11.26., 18.00 órakor az Inovatechben 
Thália Színház - Parasztopera  
Belépti díj: 15 € 
Jegyelővétel az Inovatech recepcióján

2022.12.3., az Inovatech előtt 
  9.00 - 20.00 – karácsonyi vásár 
10.00 - 12.00 – Mikulásvonat  
                       - vonatozás a gyerekek  
                         részére  
16.00 - találkozó a Mikulással  
17.00 – a karácsonyfa égőinek   
              felkapcsolása, zenei produkció - 
               Duo Cyprián a Mária

2022. október 29-én helyi önkormány-
zati választások lesznek. A városi válasz-
tási bizottság három polgármester-jelöl-
tet, 28 képviselő-jelöltet vett jegyzékbe. 
A jelenlegi polgármesternek 30 napja 
van az új önkormányzat alakuló ülésének 
összehívására. A 2022-2026-os választá-
si időszak az új polgármester, és a kép- 
viselő-testület tagjainak esküjét követően 
kezdődik. Nem lesz könnyű dolga az újon-
nan megválasztott polgármesternek. Eb-
ben a nehéz időszakban az új polgármes-
terre a város irányítása mellett, azoknak 
az elkezdett pályázatoknak a befejezése 
vár, amelyekhez uniós és szlovákiai forrá-
sokat kaptunk. Ezek után majd ő irányítja 
a város fejlesztését célzó új beruházási 
tervek kidolgozását, és azok megvalósítá-
sát. Remélem, a városi képviselő-testület 
új képviselői ebben  segítségére lesznek, 
és aktívan részt vesznek majd a városi ké-
pviselő-testület munkájában, hogy dönté-
seikkel segítsék a város további fejlődését.

A 2018-2022-es választási időszak értékelése 

Nagyon nehéz választási időszak van 
mögöttünk. A Covid-19 világjárvány, az 
ukrajnai háborús konfliktus, és az ehhez 
kapcsolódó magas infláció nehezíti életün-
ket. Nemcsak a megélhetési költségek 
emelkedtek, hanem az építőanyagok és az 
energia ára is. Ezek az áremelkedések az 
elkezdett pályázatainkat is veszélyeztet-
ték, és ehhez még hozzá kell számítani az 
európai pénzalapokkal dolgozó hatóságok 
inaktivitását. A járvány idején a hatósá-
gok home office üzemmódban dolgoz-
tak, és ezt követően csak nagyon lassan. 
A közbeszerzések utólagos ellenőrzése 
Szlovákiában 4-5 hónapig tart. Ha ehhez 
hozzáadjuk magának a közbeszerzésnek 
az időigényét, akkor 8-9 hónaphoz jutunk. 
Ebben az időszakban az építési munkák 
árai jelentősen megemelkedtek, és a nyer-
tes ajánlattevő elállt a szerződés megvaló-
sítási szándékától. Ez a helyzet az óvoda, 
és az átmeneti lakás pályázat esetében is. 

Emiatt mindkét pályázatnál meg kellett 
ismételnünk a közbeszerzést. A szerző-
dés tárgyának ára az ismételt közbeszer-
zés során természetesen emelkedett.

Köszönetnyilvánítás!

Öt választott ciklusban, 20 évig vol-
tam városunk polgármestere. Ebben 
az időszakban több mint 250 pályáza-
tot valósítottunk meg, és több mint 30 
millió euró vissza nem térítendő támo-
gatást kaptunk az EU és a Szlovák Köz-
társaság forrásaiból. Nem volt könnyű, 
de szerencsére mindig voltak olyanok, 
akik támogattak és segítettek. Ezúton 
szeretném megköszönni segítségüket, 
fáradozásukat és türelmüket. Ezúton is 
köszönöm városunk választóinak, hogy 
hittek bennem, és lehetőséget adtak, 
hogy polgármesterként a város javára 
dolgozzak.

 
Független polgármesterként 2002-ben 

indultam először az önkormányzati vá-
lasztásokon, azzal a céllal, hogy polgár-
mesterként befejezzem a 26 éve épülő új 
kultúrházat. Ez a jelenlegi technológiai 
inkubátor épülete. Engedjék meg, hogy 
megemlítsek néhány nagyobb pályázatot, 
melyet ez utolsó 20 év alatt valósítottunk 
meg vissza nem térítendő források fel-
használásával: az Iskola utcai alapiskola 
rekonstrukciója, a városközpont felújítá-
sa, a poliklinika épületének rekonstruk-
ciója, a Vince-erdei Termálfürdőn épült 
Kongresszusi Központ, a Vince-erdei Ter-
málfürdő medencéinek rekonstrukciója és 
modernizálása, és a medencék vízszűrési 
technológiának telepítése, betonhulladék 
újrahasznosító gépek vásárlása, a szenny- 
vízhálózat és a szennyvíztisztító telep 
építése. A város 2016-ban pályázati forrá-
sok elnyerése útján tudta megvalósítani a 
Diószeg – Nagyfödémes körforgalomtól a 
Bekaert vállalathoz vezető bekötőút fel- 
újítását. Ennek a projektnek a része volt 
egy új híd építése is a Zichy patak felett.


